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I S F A H A N   N E W S اولین روزنامه

اقتصادی
دو زبانه 

استان اصفهان

ادامه در صفحه 

قیمت 2000 تومان

منا
س: ای

عک

بازار طلا و سکه 99/2/28 ساعت 15:05

قیمت قبلیقیمت فروشقیمت سکه

سکه طرح 
7,188,0006,484,000قدیم

سکه طرح 
7,150,0006,350,000جدید

3,680,0003,270,000نیم سکه

2,030,0001,860,000ربع سکه

995,000970,000سکه گرمی

یک مثقال 
3,101,0002,777,000طلای 17 عیار

یک گرم طلای 
18715,200640,200 عیار

طلای آب شده 
3,100,0002,867,000نقدی

یک گرم طلای 
24954,500854,800 عیار
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روزنامه اقتصادی استان اصفهان

سرنوشت ابرپروژه های نیمه تمام نصف جهان در هاله ای از ابهام قرار دارد ؛  

اصفهان، پیچیده در کلاف پروژه های نا تمام
       موسوی لارگانی:  علی رغم اینکه استان اصفهان دومین پرداختی مالیات را به خزانه کشور دارد، در تعیین اعتبارات در ردیف بیست و هشتم قرار گرفته حتی در مقابل 

استانی یک هزار و 800 نفری هم بودجه به آن تعلق نمی گیرد
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واردات بدون پول
بررســی تاریخ اقتصــاد ایران 
نشان می دهد کشــور ما از صد 
سال گذشــته تا کنون همیشه  
در تحریم هــای متفــاوت و یا  
استعمار به سر می برده است اما 
بر اساس همین داده ها می توان 
نشــان داد تحریم هایی که در 
دوره حاضر بر ایران تحمیل شده 
است از لحاظ شدت و حجم بی 
سابقه می باشد. همین امر باعث 
اختلالات زیادی در اقتصاد کشور 
و تولید داخلی شده  است. یکی از 
مشکلات تولید تامین مواد اولیه 
است که متاسفانه تا کنون برای 
تامین بســیاری از موارد آن در 
کشور هیچ اقدامی نشده و تولید 
کنندگان مجبور هســتند این 
مواد را از کشورهای دیگر تامین 
کنند. در این بین پروسه تامین 
ارز و رد و بدل کردن آن به دلیل 
تحریم ها با چالش های فراوانی 
رو به رو شده است. بسیاری از وارد 
کنندگان از این موضوع ناراضی 
هستند و اذعان دارند روند تائید 
استفاده ارز صادراتی برای واردات 
کالاهای مجاز و البته مورد نیاز 
تولیدکنندگان، به یک پروســه 
زمان بر از ســوی بانک مرکزی 

تبدیل شده است. ...

تعرفه واردات مواد اولیه به 
اصفهان نیاز به اصلاح دارد

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت اصفهان 
گفت: بیشتر واحدهای تولیدی این استان روی 
تعرفه واردات مواد اولیه اعتراض دارند و  انجمن 
صادرکنندگان و واردکنندگان باید برای اصلاح 

این تعرفه ها اقدام کند.
ایرج موفق اظهار داشت: مسیر تولید و اشتغال 
نیاز به تصمیمات پایدار دارد،  ســرمایه گذاران 
نیازمنــد امنیــت در افق بلندمدت هســتند؛ 
تصمیمات مقطعــی گرچــه گریزناپذیرند اما 
ممکن است اثرات مقطعی خود را خنثی کنند 
زیرا امینــت ســرمایه گذاری را دچار مخاطره 

می کنند.
وی تاکید کرد: تغییر ناگهانی تعرفه ها، صنایع را 
با مسائل و مشکلات متعددی مواجه می کند و 

بدین جهت انجمن صادرکنندگان...

فرزانه مستاجران
سرمقالــــه

ISFAHAN
N E W S

2 ادامه در صفحه 

کمک کرد؟  کرونا به افزایش تولید چه صنایعی 

رشد به وقت کرونا
در بحران پاندمی کرونا برخی از صنایع 

و کسب و کارها برخلاف بسیاری دیگر از 
شرکت های فعال در صنایع مختلف از رشد و اقبال 

عمومی بسیار بیشتری نسبت به قبل برخوردار 
شدند.

همزمان با شیوع گسترده و همه گیری ویروس 
خطرناک و مرگبار کرونا، اعلام وضعیت 

اضطراری و قرنطینه و اعمال محدودیت های...
7

صادرات و واردات

رئیس هیئت مدیره اتحادیه صادرکنندگان و واردکنندگان کشاورزی استان اصفهان:

رونق کارگوترمینال اصفهان درگرو بازاریابی صادرات است

هیئــت  رئیــس 
مدیــره اتحادیــه 
صادرکنندگان و واردکنندگان کشاورزی 
استان اصفهان گفت: امروز اصفهان نیازی 
برای سرمایه گذاری در حوزه تولید ندارد و 
تنها باید به دنبال بازاریابی برای صادرات 
محصولات کشاورزی و گلخانه ای باشیم، 
اما به جای بهره مناســب، اکنون دیگر 
اســتان ها از امکانات کارگو اصفهان 

استفاده می کنند.

احمدرضا توکلی در خصوص استقبال پایین 
اصفهانی ها از کارگوترمینال، اظهار کرد: باید 
از سوی متولیان امر از جمله جهاد کشاورزی، 
ذهنیت تولیدکنندگان را تغییر و آنها را نسبت 

به منافع خود آگاه کنیم.
وی دلیل استقبال پایین تولیدکنندگان اصفهان 
از پایانه بار این استان را ناشی فکرهای نادرست 
برخی متولیان امر عنــوان کرد و گفت: وقتی 
محصولات خوزستان با فاصله ۷۰۰ کیلومتر از 
طریق راه زمینی بارگیری و در کارگو اصفهان 
تخلیه و در نهایت از مبدا اســتان ما صادر می 
شود، قابل پذیرش نیســت که اصفهان نباید 

محصولات صادراتی از این محل داشته باشد.
رئیس هیئت مدیــره اتحادیه صادرکنندگان 
و واردکنندگان کشــاورزی استان اصفهان به 
کاهش روزانه قدرت خرید مردم اشاره کرد و 
افزود: این اتفاق نه تنها بازار داخلی بلکه بازار 
خارجی را به دلیل عدم ارتبــاط با دنیا دچار 
مشــکل کرده اســت، بنابراین امروز با وجود 
شیوع کرونا که بسیاری از ترس این بیماری به 
خواب رفته اند، باید از زیرساخت ها و ترمینال 
بار اصفهان که به هزار و یک دلیل مظلوم واقع 

شده، استفاده کنیم.

وی یادآور شد: اگرچه در دهه ۸۰ با ۱.۹ میلیارد 
تومــان در کارگو ترمینال اصفهان ســرمایه 
گذاری کردیم، اما به رقم امــروز، تنها ارزش 
ســردخانه این پایانه ۱۰ برابر سرمایه گذاری 
نخست آن است، بنابراین باید از این ظرفیت به 

نحوه درست بهره ببریم.
همتی با اشاره به سرمایه گذاری ۱۴۴ میلیارد 
تومانی در تولید محصولات گلخانه ای استان، 
تصریح کرد: امروز اصفهان نیازی برای سرمایه 
گذاری در حوزه تولید ندارد و تنها باید به دنبال 
بازاریابی برای صادرات محصولات کشاورزی 
و گلخانه ای باشیم، اما به جای بهره مناسب، 
اکنون دیگر استان ها از امکانات کارگو اصفهان 

استفاده می کنند.
وی اظهار کرد: محصولات استان های همجوار 
که از کارگو اصفهان صادر می شود با توجه به 
اینکه اظهارنامه گمرکی آنها از داخل اســتان 
صادر می شود، تحت عنوان صادرات اصفهان 
اعلام می شود، اما افسوس در داخل اصفهان از 

این ظرفیت استفاده نمی کنیم.
رئیس هیئت مدیــره اتحادیه صادرکنندگان 
و واردکنندگان کشــاورزی استان اصفهان با 

بیان اینکه طی ۵۰ روز گذشته حدود ۱۵۰ تن 
صادرات از کارگو اصفهان تنها به مقصد کویت 
انجام شده است، تاکید کرد: علاوه بر کویت، 
روسیه نیز مزیت صادراتی بالایی دارد و شرکت 
های صادرات محور بایــد با بازاریابی نیازهای 
دیگر کشورها را شناسایی کنند؛ به عنوان مثال 
درحالیکه ترکیه تنها یک مرز مشترک دارد، ۱۲ 
میلیارد دلار صادرات صنایع غذایی و کشاورزی 
به روسیه دارد، اما ایران با داشتن ۶ مرز مشترک 

از این مزیت استفاده نکرده است.
به اعتقاد همتی، امــروز کرونا بهترین فرصت 
برای گرفتــن بازارهــای صادراتــی از دیگر 
کشورهاست که این با برنامه ریزی و همفکری 
مقامات استان در کارگروه های مختلف انجام 

شدنی است.
وی با اشاره به پتانسیل هایی که پنهان مانده 
اند، تاکید کرد: در حال حاضر این اتحادیه طرح 
ایجاد پایانه صادرات گل و گیاه، سبزی و صیفی 
را به عنوان تغذیه کننده کارگو ترمینال آماده 
کرده اســت و امیدواریم به دور از تنگ نظری 
از ظرفیت های موجود صادراتی اســتان بهره 

ببریم.

ایسنا
گــــــزارش

رئیس اتاق اصناف اصفهان:

بازگشایی رستوران ها و کافی شاپ ها در دست بررسی است

نظارت در آرایشگاه 
های زنانه انجام می 

شود و اگر مردم 
تخلفی را مشاهده 

کنند، می توانند 
موارد را به سامانه 190 

گزارش دهند

حدود سه ماه از شیوع ویروس کرونا در کشور می گذرد که منجر به تعطیلی برخی از اصناف پر ریسک از جمله رستوران ها، کافی شاپ ها و ... شده است که 
اکنون زمزمه های از سرگیری فعالیت این صنوف با رعایت پروتکل های بهداشتی به گوش می رسد، اگرچه هنوز تصمیم قطعی در این باره گرفته نشده است.
 رئیس اتاق اصناف اصفهان در خصوص فعالیت آرایشگاه های زنانه، اظهار کرد: طی دو هفته گذشــته تاکنون آرایشگاه های زنانه و مردانه با رعایت

 پروتکل های بهداشتی در حال فعالیت هستند.

رســول جهانگیری اظهار کرد: 
فعالیت آرایشگاه های مردانه با 
رعایت پروتکل های بهداشــتی 
و مجوز دانشــگاه علوم پزشکی 
بلامانع است، از سوی دیگر اتاق 
اصناف هیچ نامه ای دال بر فعالیت 
آرایشگاه های زنانه نزده است، اما 
بعد از اعلام رســانه ملی مبنی بر مجوز ستاد 
ملی مبارزه با کرونا آرایشگاه های زنانه اصفهان 
نیز فعالیت خــود را آغاز کردنــد. وی با بیان 
اینکه تمام پروتکل های بهداشتی هر صنفی 
در ســامانه وزارت بهداشــت ثبت و مشخص 
شــده اســت، تاکید کرد: اتاق اصناف نظارت 
 ویژه ای بر فعالیت آرایشگاه ها با رعایت کامل

 پروتکل های بهداشتی دارد. 
رئیس اتاق اصناف اصفهان همچنین با تاکید بر 
ضرورت بازگشایی رستوران ها با رعایت طرح 
فاصله گذاری اجتماعی، اظهــار کرد: در حال 
حاضر رستوران ها، کافی شاپ ها، چایخانه ها 
و ... به صورت بیرون بر فعالیت دارند، البته قرار 
است در هفته جاری جلسه ای برای فعالیت و 
بازگشایی آنها در ستاد استانی مقابله با کرونا 

برگزار شود.
 وی یادآور شد: در حال حاضر اصنافی همچون 
گیم نت ها، اســتخرها، ســالن های ورزشی، 

رستوران ها، کافی شــاپ ها، پیتزا فروشی ها 
و ... که مراکز تجمعی هستند همچنان تعطیل 
اند، اما می توانند با ظرفیت بسیار پایین فعالیت 
کنند. همچنین مدیر بهداشــت محیط مرکز 
بهداشت استان اصفهان در خصوص فعالیت 
آرایشگاه های زنانه در اصفهان به ایسنا گفت: 
همزمان و چند روز بعد از مجوز فعالیت آرایشگاه 
های مردانه در اصفهان، آرایشگاه های زنانه با 
رعایت شرایط و ضوابط خاص فعالیت می کنند.

مهدی میرجهانیان تصریح کرد: البته رعایت 
ضوابط و پروتکل های بهداشــتی به خصوص 
در آرایشــگاه های زنانه رعایت می شــود، از 
سوی دیگر مردم نیز باید خواستار رعایت این 
پروتکل ها باشند تا جزو رفتارهای آرایشگاه ها 
باشد، چراکه مراکز فعالیت به شدت در خطر 

انتقال ویروس کرونا هستند.
 وی در خصوص بازرسی و رعایت بر عملکرد و 
فعالیت آرایشگاه های زنانه نیز گفت: نظارت در 
آرایشگاه های زنانه انجام می شود و اگر مردم 
تخلفی را مشاهده کنند، می توانند موارد را به 

سامانه ۱۹۰ گزارش دهند.
 مدیر بهداشــت محیط مرکز بهداشت استان 
اصفهان تاکید کرد: امکان ندارد به صورت تک 
تک آرایشگاه ها را بازرسی کرد، اما مردم نیز باید 
موارد بهداشتی را رعایت و از آرایشگران رعایت 

پروتکل ها را خواستار باشند و در زمان مراجعه 
دقت داشته باشند که آنها کد رهگیری دارند یا 
خیر. وی توضیح داد: آرایشگران ملزم به نصب 
کد رهگیری خود در آرایشگاه های خود هستند 
و بدون این کد اجازه فعالیت ندارند، باید توجه 
داشت کد رهگیری تنها بر روی کاغذ نیست و 
نشان می دهد که آرایشــگر با تعهد در سایت 
وزارت بهداشت، نسبت به رعایت پروتکل های 

بهداشتی آگاه است.
میرجهانیان در خصوص فعالیت مراکز پوست و 
مو و لیزر در اصفهان نیز، اظهار کرد: هنوز هیچ 
یک از این مراکز اجازه بازگشایی ندارند و فعالیت 
آنها به صورت غیرمجاز است، البته مجوز اصلی 
آنها از سوی معاونت درمان صادر می شود که به 

صورت صد در صد بازگشایی نشده اند.
وی در مورد فعالیت رســتوران ها، نیز گفت: 
در حال حاضر رستوران ها و کافی شاپ ها به 
صورت بیرون بر فعالیت دارند، از ســوی دیگر 
اکنون به دلیل ماه مبــارک رمضان به صورت 
کامل امکان بازگشایی ندارند، اما بحث پذیرایی 
آنها به صورت ۵۰ درصــد ظرفیت در کمیته 
استانی ستاد مبارزه با کرونا مطرح شده که هنوز 
هیچ تصمیمی در خصوص فعالیت و بازگشایی 
رستوران ها و کافی شاپ های اصفهان گرفته 

نشده است.

ایسنا
گـــزارش

ISFAHAN
N E W S
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I S F A H A N   N E W S اولین روزنامه

اقتصادی
دو زبانه 

استان اصفهان

ادامه در صفحه 

قیمت 1000 تومان

یم
سن

س: ت
عک

بازار طلا و سکه 98/10/15 ساعت 15:05

قیمت قبلیقیمت فروشقیمت سکه

سکه طرح 
4,959,0004,553,000قدیم

سکه طرح 
4,850,0004,539,000جدید

2,499,0002,349,000نیم سکه

1,550,0001,440,000ربع سکه

930,000910,000سکه گرمی

یک مثقال 
2,141,0002,012,200طلای 17 عیار

یک گرم طلای 
18494,500464,400 عیار

طلای دست 
439,000439,000دوم

یک گرم طلای 
24659,300619,300 عیار
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روزنامه اقتصادی استان اصفهان

پیش بینی نماینده اسبق ایران در اوپک از تحولات منطقه؛

 قیمت نفت روند افزایشی
 خواهد داشت

نماینده اســبق ایران در اوپک می گوید شهادت ســردار سلیمانی و 
یارانش اثرات روانی خود را در بازار انرژی نشــان داد و اکنون پاسخ 

ایران تعیین می کند که نوســانات بازار انرژی تا کجا ادامه خواهد 
یافت. او معتقد است بهترین پاســخ اقتصادی به تروریسم دولت 

آمریکا جدا کردن اقتصاد کشور از درآمدهای نفتی است
شهادت سردار قاسم سلیمانی و یارانش حالا زخمی عمیق بر ...

وی ادامه داد: توسعه و احداث 
زیرســاخت های ورزشــی 
اعتبار و بودجه مشــخص و 
اختصاصی دارد، اما در ورزش 
کشور برای تعمیر و نگهداری 
اماکن بودجه مجزایی نیست 
و همین امر سبب فرسودگی 
برخی ورزشگاه ها و مجموعه های ورزشی 

به سبب عدم توجه کافی می شود.
رییس فنــی مهندســی اداره کل ورزش 
و جوانان تصریح کرد: در شــرایط فعلی 
و با توجه به شــرایط اقتصــادی حاکم بر 
کشور، بطور قطع پول کافی برای ساخت 
مجموعه های جدید ورزشی وجود ندارد، 
بنابراین باید به بهترین شــکل از امکانات 
موجود فعلی نگهداری کرد و این حداقل 

کاری است که می توان انجام داد.
محمودیه نقش بخش خصوصی را در این 
زمینه با اهمیت دانســت و گفت: هر چه 
بتوان از قابلیت هــا و ظرفیت های فعالان 
اقتصادی بهره برُد می تــوان به حفظ هر 
چه بهتر امکانات ورزشی امیدوار بود، زیرا 
با وضعیت فعلی باید از سرمایه گذاران در 
ســاخت و تعمیر و نگهداری مجموعه ها 

استفاده کرد.
وی به نقش پررنگ خیران ورزشــیار در 
اصفهان اشاره و خاطرنشان  کرد: استفاده 
از اقدامات نیکوکارانه خیــران، اولین بار 
در کشور از اصفهان آغاز شد و پس از آن 

به عنوان الگویی در سایر استان ها مبدل 
گشت، این افراد تاکنون در اصفهان در ۳۰ 
طرح ورزشی مشارکت داشته اند و افزون بر 

۴۰۰ میلیارد ریال هزینه کرده اند.
رییس فنی مهندســی اداره کل ورزش و 
جوانان اصفهان، گسترش فرهنگ کمک 
به ورزش را مستلزم فعالیت بیشتر رسانه ها 
و بازتاب تاثیرات مثبت و سازنده ورزش در 
افراد و جامعه دانســت و تصریح کرد: این 
موضوع می تواند در کشور نهادینه شود و 
بدون شک توسعه همه جانبه ورزش را در 

پی خواهد داشت.
وی با اشــاره به اهمیت یاری رســانی به 
ورزش بــا توجه به افزایش آســیب های 
اجتماعی اضافه کرد: همانطور که ساخت 
و ساز مدارس در آموزش و تعالی فرزندان 
نقــش دارد، احداث ورزشــگاه و ســالن 

ورزشــی در کاهش آسیب های اجتماعی 
و ســامت روحی و جســمی مردم موثر 

خواهد بود.
اکنون ۵۶۴ مکان ورزشــی زیرمجموعه 
ورزش و جوانــان در اســتان وجود دارد 
که بیشترین آنها ســالن چند منظوره با 
۲۵۰ و سالن رزمی با ۱۰۵ و کمترین آنها 
پیست اسکیت با یک و مانژ سوارکاری با 

۲ مورد است.
بیش از ۳۱۱ هزار ورزشکار سازمان یافته 
در استان اصفهان فعالیت می کنند و افزون 
بر یکهزار و ۳۵۰ باشــگاه ورزشی در این 

خطه وجود دارد.
سرانه ورزشی این استان در سال گذشته 
به ۰.۳۶۵ متر مربع به ازای هر نفر رسید 
که در مقایسه با ســال ۹۲، حدود ۱.۱۱ 

برابر رشد داشته است.

سالانه 100 میلیارد ریال برای تعمیر و نگهداری اماکن ورزشی اصفهان نیاز است

دستگاه های اجرایی 
و مسئولان امر با 

برنامه ریزی و نظارت 
دقیق علمی و عملی 

در این زمینه نقش 
خود را به خوبی ایفا 

کنند تا در این شرایط 
بهترین راهبرد را 

اتخاذ کرد

 رییس اداره فنی مهندسی اداره کل ورزش و جوانان اصفهان گفت: سالانه بدون احتساب ورزشگاه نقش جهان، 100 میلیارد ریال اعتبار برای 
تعمیر و نگهداری اماکن ورزشی این استان نیاز است.

حسین محمودیه با بیان این که ردیف بودجه اختصاصی برای این امر پیش بینی نشده است، افزود: این میزان جدای از نگهداری ورزشگاه 
نقش جهان اصفهان است و برای آن مجموعه هم باید مبلغ قابل توجهی هزینه شود.

ایرنا
گـــزارش
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در بازدید دبیر کل کمیسیون ملی یونسکو از وزارت نیرو و سازمان آب و فاضلاب کشورفولاد مبارکه مطرح شد

دستاوردهای فولاد مبارکه در حوزه آب، قابل طرح در جهان
       همچنان که گفته می شود جنگ های آینده بر سر آب خواهد بود. ازاین رو در کشورهایی که با کمبود آب مواجهند این موضوع زنگ خطر است
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 بودجه ای برای
  کوچک تر کردن

 حق کشاورز!

بخش کشاورزی در اقتصاد ایران 
سهمی برابر ۱۵ تا ۱۶ درصد دارد. 
البته کم بودن این سهم آنچنان 
هم غیــر معقول نیســت زیرا با 
گسترش بخش صنعتی در تمام 
دنیا بخش کشــاورزی نقش کم 
رنگ تری را ایفا می کند که این امر 
بی اهمیت بودن بخش کشاورزی 
را نشان نمی دهد بلکه صنعتی 
شدن کشور را می رساند. اما در 
شــرایطی که از یک سو صنایع 
تولیدی ما تحریم شده است و از 
سوی دیگر آلاینده های ناشی از 
این صنایع از حد استاندارد عبور 
کرده است  اگر بخش کشاورزی 
مورد توجه قرار گیرد می تواند خا 
موارد مذکور را به خوبی بپوشاند 
و ارز آوری پایداری برای کشــور 
داشته باشد. ولي اگر برنامه ریزي 
توسعه اقتصادي به سمت توسعه 
فعالیتهــاي بخــش خدمات و 
صنعت باشــد، این کار منجر به 
کاهش سهم بخش کشاورزي از 

تولید ناخالص داخلي مي شود.
مسلما سرمایه گذاری در بخش 

کشاورزی به ایجاد...

استاندار اصفهان:

جایگاه شهید سلیمانی 
قلوب آزادگان جهان است

 استاندار اصفهان گفت: سردار شهید حاج قاسم 
سلیمانی رزمنده و ســرداری بود که در قلوب 

آزادگان جهان جا داشت.
عباس رضایــی در گردهمایــی گزینش گران 
اســتان اصفهان افزود: ۶۲ سال از عمر با برکت 
شهید سلیمانی گذشته بود و  بزرگترین هدیه ای 
که می توانســت به پاس زحمات بی دریغش از 

خداوند دریافت کند، شهادت بود.
وی اظهار کرد: شــهید ابومهدی المهندس با 
جایگاه رفیعی که داشــت خود را سرباز شهید 
سلیمانی می دانست و لذا مبنای عقل است که 
در کنار نام شهید سلیمانی حتما یادی از شهید 

ابومهدی شود.
رضایی گفت : تاش های بسیاری...

فرزانه مستاجران
سرمقالـــه
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گزارش

کارشناس ارشد گردشگری میراث فرهنگی اصفهان تاکید کرد:

حمایت از هنرمندان اصفهانی در زمینه های صنایع دستی و مشاغل خانگی
س  شــنا ر کا
ارشدگردشگری میراث 
فرهنگی استان اصفهان با تاکید بر حمایت 
از هنرمندان در زمینه های صنایع دستی و 
مشاغل خانگی در تمام روستاها و شهرها 
گفت: نباید به عناوین میراثی دلخوش باشیم.

کامران هارونی با اشــاره به اینکه »گردشــگری 
خاق« گونه ای از گردشگری فرهنگی متنوع است، 
اظهار داشت: با تکیه بر آیین ها و سنت های موجود 
در شهرها و روستاهای استان می توان به توسعه 

»گردشگری خاق« کمک کرد.
وی افزود: گردشگر در »گردشــگری خاق«، از 
حالت ناظر به مشاهده گر فعال درخواهد آمد و با 
تقویت روحیه مشارکت جویی با میزبان و فضا به 

آگاهی بیشتری دست خواهد یافت.
کارشناس ارشد گردشگری میراث فرهنگی با اشاره 
به یاری رســاندن »گردشگری خاق« به جوامع 
بومی و سنتی استان اصفهان گفت: »گردشگری 
خاق« می تواند به عنوان نسل سوم گردشگری 

نقش موثری در توسعه اجتماعی و اقتصادی جوامع 
داشته باشد.

  »گردشــگری خلاق« مبتنی بر تجربه و 
تعامل با جامعه مقصد است

وی با بیــان اینکه »گردشــگری خاق« مبتنی 
بر تجربه و تعامل با جامعه مقصد اســت، تصریح 
کرد: این نوع گردشگری موجب جلب اعتماد بین 
گردشگر با میزبان می شــود. یونسکو اصفهان را 
در زمینه »صنایع دســتی« به عنوان شهر خاق 

انتخاب کرده است.
هارونی با اشاره به اینکه اصفهان با دارابودن ظرفیت 
بالا در توسعه گردشــگری خاق اظهار داشت: 
نیاز است دستگاه های مرتبط وبخش خصوصی 
در شناســایی جنبه های خاق اعم از ملموس و 
ناملموس در توسعه »گردشــگری خاق« اقدام 

کنند. 
 وی بــا تاکیــد بــر اینکه تنهــا عضویــت در
 شــبکه های شــهرهای خاق یونســکو امتیاز 
محسوب نمی شود گفت: لازم اســت که از این 

فرصت نهایت استفاده در جهت رشد صنایع دستی 
و توسعه گردشگری به کار گرفته شود.

  تاکیــد بر حمایــت از هنرمنــدان در 
زمینه های صنایع دستی و مشاغل خانگی

کارشناس ارشد گردشگری با تاکید بر حمایت از 
هنرمندان در زمینه های صنایع دستی و مشاغل 
خانگی در تمام روستاها و شهرها تصریح کرد: با 
ارائه تسهیات و برگزاری نمایشگاه های دائمی و 
بین المللی می توان حضور هنرمندان را برجسته 
کرد و با برطرف کردن موانع و مشکات آنها انگیزه 

هنرمندان را مضاعف ساخت.
وی با بیان اینکه با نوآوری و خاقیت در بازاریابی 
می توان بازار فروش صنایع دستی را رونق بخشید، 
اظهار داشت: با توسعه تجارت الکترونیک می توان 
صادرات محصولات صنایع دستی را فراهم کرد؛ 
اداره کل میراث فرهنگی استان اصفهان با برگزاری 
تورهای کارگاه گردی در ایام نوروز موجب آشنایی 
گردشــگران با صنایع دســتی اصفهان را فراهم 

کرده است.

مهر
گــــــزارش
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I S F A H A N   N E W S اولین روزنامه

اقتصادی
دو زبانه 

استان اصفهان

ادامه در صفحه 

قیمت 1000 تومان

بازار طلا و سکه 98/10/11 ساعت 15:05

قیمت قبلیقیمت فروشقیمت سکه

سکه طرح 
4,636,0003,994,000قدیم

سکه طرح 
4,620,0004,007,000جدید

2,389,0002,060,000نیم سکه

1,480,0001,247,000ربع سکه

920,000859,000سکه گرمی

یک مثقال 
2,057,0001,764,000طلای 17 عیار

یک گرم طلای 
18474,100407,700 عیار

طلای دست 
439,000439,000دوم

یک گرم طلای 
24632,200543,600 عیار
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روزنامه اقتصادی استان اصفهان

برنده ها و بازنده هاى دنیاى کارآفرینى در سال 2019 چه کسانى هستند؟

کسب و کار در سالی که گذشت 
نظر شما در رابطه با عملکرد کارآفرین ها در سال ۲۰۱۹ چگونه است؟ درواقع 

برخی از افراد فراتر از حد انتظار ظاهر شده و برخی دیگر ضعیف تر از سال پیش 
رفتار کرده اند. با این حال پنج نفر برتر سال ۲۰۱۹ در مجموع ۱۱۲ میلیارد 
دلار به ثروت خود افزوده اند که رقمی بی سابقه محسوب می شود. اگرچه 
سال گذشته جف بزوس به عنوان برنده اصلی رقابت کارآفرین ها محسوب 

می شد و مارك زاکربرگ نیز بازنده بزرگ معرفی گردید، با این حال در فهرست 
امسال حتما شگفت زده خواهید شد. ...

در ملاقات مردمى مدیران ارشد شهرى با شهروندان منطقه سه مطرح شد 

یاری از شهروندان برای نجات میدان امام على 
     مردم باید به مدیریت شهری برای نجات میدان از وضعیت فعلی کمک کنند تا رونق بگیرد

2

مشاغلی که در سال 
2020 بیشتر مورد توجه 

قرار می گیرند

 ســال ۲۰۱۹ با همه تنش های 
اقتصادی اش بــرای اکثر مردم 
جهان گذشت و سال ۲۰۲۰ آغاز 
شد . سالی که قرار است تحولات 
مهمی در آن به وقوع بپیوند من 
جمله توافق چیــن و آمریکا که 
تاثیر بسیاری بر اقتصاد جهانی 

خواهد گذاشت.
اما در این سال چه مشاغلی بیشتر 
مورد احتیاج اســت و می توان با 
خیال راحت در آن سرمایه گذاری 
کرد بدون اینکه واهمه شکست 
داشته باشیم. شاید اقتصاد ایران 
ســال ها از اقتصاد جهانی عقب 
باشد اما تاریخ چند سال گذشته 
نشان داده  مشاغلی که در ایران 
شکوفا می شوند ، تقریبا با جهان 
برابری میکنند که البته با اندکی 
بومی سازی میتوان به راحتی از 

این مشاغل امرار معاش کرد. 
در ســال ۲۰۲۰ برای اولین بار 
جمعیت بالای ۳۰ ســال جهان 
بیش از جمعیت کمتر از ۳۰ سال 
می شــود و این یعنی پیر شدن 
جمعیت جهان . که البته در ایران 

این پیری...

نمایشگاه تخصصی مبل 
و دکوراسیون خانگی در 
اصفهان گشایش یافت

 هفدهمیــن نمایشــگاه تخصصــی مبــل و 
دکوراســیون خانگــی روز سه شــنبه در محل 
نمایشــگاه های بین المللی اصفهان واقع در پل 

شهرستان گشایش یافت.
در این نمایشگاه که از ۱۰ دی ماه به مدت چهار 
روز دایر است، ۱۰۹ شرکت داخلی محصولات و 
خدمات خود را در معــرض بازدید عمومی قرار 

دادند.
ایــن نمایشــگاه میزبــان تولیدکنندگانی از 
اســتان های فارس، خراســان رضوی، مرکزی، 
همدان، خوزســتان، تهران، آذربایجان شرقی، 

قزوین، گیان، البرز و اصفهان است.
در این نمایشگاه شرکت های ...

فرزانه مستاجران
سرمقالـــه
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2 ادامه در صفحه 

وی تصریح کرد : متاسفانه 
در سال های گذشته تعدادی 
از کارخانه هــا و واحدهای 
تولیــدی توســط بانک ها 
مصــادره و از چرخه تولید 
خارج شــدند که پیگیر رفع 
مشــکل و بازگرداندن آن ها 
به چرخه تولید هستیم تا با ایجاد اشتغال 
زمینه مهاجرت معکوس را در شهرستان 

فراهم کنیم.
فرماندار اردستان تاکید کرد : بزرگترین 
چالش شهرســتان کمبــود جمعیت و 
پراکندگی زیاد آن است که خدمات دهی 
به مردم را بامشــکل مواجه کرده است 
اما  توزیع اعتبارات و امکانات از ســوی 
دولت بر اساس جمعیت صورت می گیرد 
و همین موضوع باعث شــده بسیاری از 
خدمات در بخش ســامت ، آموزش و 

توزیع منابع را نتوانیم دریافت کنیم.
تاملــی اضافه کــرد : جمعیــت کنونی 
منطقه در ۳۰۰ نقطه پراکنده هســتند 
که کمبــود امکانات و اشــتغال پایدار و 
خشکســالی مهاجرت از روســتاها به 
دیگر شــهرها را بدنبال داشته از طرفی 
ظرفیت های بالایی در بحث کشاورزی و 
دامپروی، صنعت ، گردشگری و سرمایه 
انســانی توانمند و زیرساخت های لازم 
در شهرســتان وجود دارد که می توان 

با برنامه ریزی و حمایــت از آن ها ایجاد 
اشتغال و درآمدزایی کرد.

وی از مرکز فنی و حرفه ای شهرســتان 
خواســت با همکاری دیگر دستگاه های 
مرتبط با اشتغال و اســتفاده از مهارت 
آموزان در بخش میــراث فرهنگی و ۱۵ 
آموزشــگاه شهرســتان در جهت ایجاد 

اشتغال گام بردارند.
مسئول اجرای طرح های بنیاد برکت در 
اردستان گفت : توسط این بنیاد در سال 
جاری تعداد ۴۰۰ طرح اشــتغالزا برای 
شهرستان پیش بینی شد تاکنون ۵۵۲ 
نفر اهلیت ســنجی، ۲۳۰ نفــر به بانک 
معرفی که  ۴۰ نفر تســهیات دریافت 

کردند.
مصیب بقایی افزود : اکنون بالغ بر 8۰۰ 
نفر متقاضی ایجاد اشتغال اهلیت سنجی 
شدند در مراحل ورود به سامانه هستند و 
پرونده ۲ هزار و ۴۰۰ نفر در روستاها مورد 

رسیدگی قرار گرفته است.
وی تصریح کرد : سیاســت بنیاد برکت 
اســتفاده از ظرفیت ســرمایه انسانی ، 
فیزیکی ، مالی و سرمایه های با استفاده 
اســت و امکانات و محل هایی که بدون 
اســتفاده یا نیمه کاره رها شدند تحت 
حمایت قرار می گیرنــد تا با تکمیل آنها 
در جهت رونق کسب و کار بهره برداری 

شوند.
مســئول اجرای طرح های بنیاد برکت 
در اردســتان گفــت : در ســال جاری 
افزون بر ۱۰ میلیارد ریال تســهیات به 
متقاضیان پرداخت شده ۵۰۰ طرح در 
نوبت قرار داشته کارهای بنگاه محور که 
سرانه اشــتغال آن ها با معیارهای بنیاد 
همخوانی داشته باشد مورد حمایت قرار 

خواهند گرفت.
بقایی ادامــه داد: بنگاه های کوچک که 
با دریافت یک میلیارد ریال تســهیات 
بتوانند زنجیره تولیــد را تکمیل کنند و 
به طرح های تولیدی مانند ، تولید شیر و 
فرآوردهای لبنی ، گلخانه ، زعفران ، گل 
محمدی و طرح های بوم گردی تا سقف 
۴۰۰ میلیون ریال تســهیات پرداخت 

خواهد شد.
شهرســتان ۴۲ هزار نفری اردستان در 
۱۱8 کیلومتری شــمال شرقی اصفهان 

واقع است.

فرماندار اردستان: 

نباید دلسردی سرمایه گذاران را فراهم کرد
فرماندار اردستان گفت: نگاه مسئولان این شهرستان حمایت از بنگاه های تولیدی و کارآفرینان است و نباید دلسردی سرمایه گذاران را فراهم کرد.

حمیدرضا تاملی در جلسه کارگروه اشتغال و سرمایه گذاری  این شهرستان در تالار اجتماعات فرمانداری افزود : با اجرای این رویکرد شاهد کاهش 15 درصدی 
تعدیل نیروی کار نسبت به مدت مشابه سال قبل در منطقه بوده ایم.

ایرنا
گـــزارش
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گزارش

اهمیت توسعه فیبر نوری در شهر اصفهان

مدیر عامل ســازمان فناوری اطلاعات و 
ارتباطات شــهرداری اصفهان گفت: در 
طول حوادث آبان ماه، در صورتیکه از غیر 
از شبکه داخلی استفاده می شد، خدمات 
رسانی به شــهروندان با مشکل جدی 

مواجه می شد.

ســید حمیدرضا ابطحی با اشــاره به اینکه تجهیزات فعلی بر اساس 
نیازهای موجود شهرداری در حال توسعه است اظهار داشت: با توجه 
به ارتباط ساختمان های شهرداری در نقاط مختلف، در طول حوادث 
آبان ماه، در صورتیکه از غیر از شبکه داخلی استفاده می شد، خدمات 
رسانی به شهروندان با مشکل جدی مواجه می شد و از این رو امید است 
مدیران و متولیان امر در شهر و استان به این مهم توجه بیشتری کنند.

وی افزود: در حال حاضر ۲۰۴ کیلومتر کانال ســازی و ۳۴۰ کیلومتر 
کابل کشی فیبر نوری در سطح شهر و مسیرهای مورد نیاز شهرداری 
انجام شده است که این شــبکه نیز بر اســاس نیازها و ارائه خدمات 

شهرداری به شهروندان ایجاد و توسعه یافته است.
مدیر عامل ســازمان فناوری اطاعات و ارتباطات شهرداری اصفهان 
بابیان اینکه در طی یکسال گذشته اقدامات مجدانه ای جهت استفاده 

از توان سرمایه گذاران خارج از مجموعه شهرداری در خصوص توسعه 
شبکه فیبر نوری انجام شده تصریح کرد در این مدت فراخوان رسمی 
و عمومی نیز به منظور شناسایی سرمایه گذاران مجرب و عاقه مند به 
این حوزه برگزار شده است. با توجه به شرایط و ضوابط موجود و الزامات 
قانونی و امنیتی، این موضوع با احتیاط بیشتری در حال پیگیری است و 

امیدواریم در ابتدای سال آینده به نتیجه نهایی برسیم.
وی افزود: با توجه به توسعه کاربری های فناوری اطاعات و ارتباطات 
در جهان و کشور ما، به نظر می رسد استفاده از این ابزار نوین ارتباطی 
نقش بسزایی در کاهش هزینه های جاری شهرداری به ویژه در حوزه 
ارتباطات و نظارت داشته و در صورتیکه به شکل مناسب و برنامه ریزی 
شده مورد اســتفاده قرار گیرد، امکان توســعه آن در تمامی حوزه ها 

فراهم خواهد بود.

مهر
گـــزارش
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سیاست بنیاد برکت 
استفاده از ظرفیت سرمایه 

انسانی ، فیزیکی ، مالی و 
سرمایه های بلا استفاده 

محسن علیخانى -  شهردار کوهپایهاست

روابط عمومى اداره کل غله و خدمات بازرگانى استان اصفهان

شناسه: 718880

 شناسه: 718805

آگهى فراخوان عمومى

فراخوان دعوت به همکاری

شهرداری کوهپایه در نظر دارد جهت راه اندازی و بهره برداری از مجتمع تجاری خدمات رفاهی ورودی شهر کوهپایه و همچنین بوم گردی محل خانه شیخ جواهری 
واقع در شهر کوهپایه را از طریق شیوه نامه امور سرمایه گذاری و مشارکت با بخش خصوصی واگذار نماید. لذا از کلیه متقاضیان مشارکت سرمایه گذاری با این 
شهرداری دعوت به عمل می آید درخواست خود را جهت بررسی توان مالی و فنی تا تاریخ 1398/10/24 به شهرداری کوهپایه مراجعه و تحویل نمایند. لازم به 
ذکر است حداقل مبلغ مشارکت جهت هر یک از موارد فوق الذکر حدود 30/000/000/000 (سی میلیارد) ریال می باشد که پس از انجام مراحل قانونی و بررسی ها و 

برآوردهای فنی امکان افزایش یا کاهش آن نیز می باشد. 

اداره کل غله و خدمات بازرگانی استان اصفهان در نظر دارد در طول فصل خرید تضمینی گندم و دانه های روغنی 
در سال 1399 از خدمات کارکنان دولتی پس از ارائه آموزش های لازم به عنوان عامل تشخیص و یا عامل ذیحساب 

(عامل ذیحساب صرفا از پرسنل رسمی دولت) در مراکز خرید استفاده نماید.
لذا از کلیه افراد واجد شرایط در سازمان ها و ادارات دولتی درخواست می شود تقاضای همکاری خود به صورت 
مامور به همراه گواهی اشتغال به کار و موافقت کتبی دستگاه اجرایی حداکثر تا ده روز پس از تاریخ انتشار آگهی به 
آدرس: اصفهان، خیابان آزادگان، دبیرخانه اداره کل غله و خدمات بازرگانی استان اصفهان ارسال و در صورت نیاز 
به کسب اطلاعات بیشتر با شماره تلفن 36695159 یا 09133180468 با آقای کرمی و یا شماره 36686670 داخلی 
143 با آقای سرانی تماس حاصل فرمایند. ضمنا حق الزحمه افراد در قالب ضوابط مربوط به فوق العاده ماموریت 

کارکنان دولت پرداخت خواهد شد. 

نوبت اول

بازار کار در اخبار اصفهان
برای چــاپ آگهی های اســتخدامی 
و جویای کار خود می توانید با شــماره  

32274500 تماس حاصل فرمایید  

صفحه 3

 چگونه است؟ درواقع  چگونه است؟ درواقع  چگونه است؟ درواقع 
برخی از افراد فراتر از حد انتظار ظاهر شده و برخی دیگر ضعیف تر از سال پیش برخی از افراد فراتر از حد انتظار ظاهر شده و برخی دیگر ضعیف تر از سال پیش برخی از افراد فراتر از حد انتظار ظاهر شده و برخی دیگر ضعیف تر از سال پیش 

 میلیارد  میلیارد  میلیارد 
دلار به ثروت خود افزوده اند که رقمی بی سابقه محسوب می شود. اگرچه دلار به ثروت خود افزوده اند که رقمی بی سابقه محسوب می شود. اگرچه 
سال گذشته جف بزوس به عنوان برنده اصلی رقابت کارآفرین ها محسوب سال گذشته جف بزوس به عنوان برنده اصلی رقابت کارآفرین ها محسوب 

می شد و مارك زاکربرگ نیز بازنده بزرگ معرفی گردید، با این حال در فهرست می شد و مارك زاکربرگ نیز بازنده بزرگ معرفی گردید، با این حال در فهرست 

برنده ها و بازنده هاى دنیاى کارآفرینى در سال برنده ها و بازنده هاى دنیاى کارآفرینى در سال برنده ها و بازنده هاى دنیاى کارآفرینى در سال برنده ها و بازنده هاى دنیاى کارآفرینى در سال برنده ها و بازنده هاى دنیاى کارآفرینى در سال 

کسب و کار در سالی که گذشت کسب و کار در سالی که گذشت کسب و کار در سالی که گذشت کسب و کار در سالی که گذشت کسب و کار در سالی که گذشت 
نظر شما در رابطه با عملکرد کارآفرین ها در سال نظر شما در رابطه با عملکرد کارآفرین ها در سال نظر شما در رابطه با عملکرد کارآفرین ها در سال 

برخی از افراد فراتر از حد انتظار ظاهر شده و برخی دیگر ضعیف تر از سال پیش برخی از افراد فراتر از حد انتظار ظاهر شده و برخی دیگر ضعیف تر از سال پیش برخی از افراد فراتر از حد انتظار ظاهر شده و برخی دیگر ضعیف تر از سال پیش 
رفتار کرده اند. با این حال پنج نفر برتر سال رفتار کرده اند. با این حال پنج نفر برتر سال 

سال گذشته جف بزوس به عنوان برنده اصلی رقابت کارآفرین ها محسوب سال گذشته جف بزوس به عنوان برنده اصلی رقابت کارآفرین ها محسوب 
می شد و مارك زاکربرگ نیز بازنده بزرگ معرفی گردید، با این حال در فهرست می شد و مارك زاکربرگ نیز بازنده بزرگ معرفی گردید، با این حال در فهرست می شد و مارك زاکربرگ نیز بازنده بزرگ معرفی گردید، با این حال در فهرست می شد و مارك زاکربرگ نیز بازنده بزرگ معرفی گردید، با این حال در فهرست 

امسال حتما شگفت زده خواهید شد. ...امسال حتما شگفت زده خواهید شد. ...امسال حتما شگفت زده خواهید شد. ...
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شرکت عمران شهر جدید بهارستان در نظر دارد اجرای پروژه  عمرانی به شرح زیر را در بهارستان از طریق سامانه 
تدارکات الکترونیکی دولت (ستاد) به شرکت های دارای گواهینامه صلاحیت معتبر پیمانکاری واگذار نماید، لذا 
با توجه به اینکه کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد تا پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه 
سامانه تدارکات الکترونیکی دولت (ستاد) به آدرس: www.setadiran.ir انجام خواهد شد. لازم است مناقصه گران در 
صورت عدم عضویت قبلی، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی  امضای الکترونیکی جهت شرکت در مناقصه 

را محقق سازند. 
تاریخ انتشار آگهى در سامانه مورخ 1398/10/15 مى باشد. 

* مناقصه گران در صورت نیاز به  اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت ها به آدرس: بهارستان، بلوار امیر کبیر 
مراجعه و یا با شماره تلفن 36861090 داخلی 232 تماس حاصل نمایند. 

** لازم به ذکر است که کارفرما می تواند هزینه اجرای پروژه  را به صورت تهاتر با اراضی یا مستحدثات تجاری یا مسکونی و 
یا نقدی اقدام نماید.

اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه: مرکز تماس 021-41934   
دفتر ثبت نام: 88969737 و 85193768

موضوع مناقصهشماره مناقصهردیف
گواهینامه 
صلاحیت 
پیمانکاری

مبلغ برآورد اولیه 
(ریال)

سپرده شرکت 
در مناقصه 

(ریال)

مهلت 
دریافت اسناد 

مناقصه

مهلت ارائه 
پیشنهاد

زمان 
بازگشایی 

پاکت ارزیابی 

مدت 
پیمان

1 2098001352000028

عملیات اجرایی حفظ و 
نگهداری و توسعه فضای 

سبز شهر جدید بهارستان 
(شامل تهیه نهال و گل و 

گیاه ، نگهداری و آبیاری و 
تکمیل شبکه آبیاری) 

حداقل رتبه 5 
رشته 

کشاورزی
52,435,992,0002,622,000,000

تا ساعت 19 
روز شنبه 

1398/10/21

تا ساعت 19 
روز سه شنبه 
1398/11/01

 ساعت 10 روز 
چهارشنبه 
1398/11/02

12 ماه 

آگهـى مناقصـه عمومـى یک مرحله ای

شرکـت عمران شهـر جدیـد بهارستـان

نوبت اول

شناسه: 721651

شرکت عمران شهر جدید بهارستان
تدارکات الکترونیکی دولت (ستاد) به شرکت های دارای گواهینامه صلاحیت معتبر پیمانکاری واگذار نماید، لذا 

آگهی مزایده و تجدید مزایده عمومی
شهرداری چمگردان به استناد مجوزهای شورای محترم اسلامی شهر چمگردان در نظر دارد نسبت به: 

1- اجاره واحدهای 3 - 15 -11- 20- 22 مجتمع کارگاهی واقع در بلوار جانبازان )هر واحد جداگانه - تجدید مزایده( 
2- اجاره واحدهای 2-4-11-12-14 مجتمع تجاری واقع در خیابان آزادی )هر واحد جداگانه - تجدید مزایده(

3- اجاره جایگاه توزیع سیلندر گاز )تجدید مزایده( 
4- اجاره ساختمان پارک آزادگان )تجدید مزایده( 

تمام موارد فوق براساس قیمت کارشناس رسمی دادگستری به عنوان قیمت پایه اعلام می گردد.
متقاضیان می توانند حداکثر تا روز سه شنبه مورخ 99/03/13 جهت دریافت اسناد و آگاهی از شرایط داخلی مزایده و تجدید 
مزایده به واحد قراردادها مراجعه و تا پایان وقت اداری همان روز پاکت های مزایده را تحویل دبیرخانه حراست شهرداری نمایند. 

هزینه چاپ آگهی در روزنامه و کارشناسی، هر یک از موارد فوق به نسبت به عهده برنده مزایده می باشد. 
شماره تماس شهرداری: 52240471 

علیرضا ملاکبیری - شهردار چمگردان شناسه: 849567

نوبت اول
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ادامه از صفحه یک:
...  این روزها بسیاری از واردکنندگانی 
که قصــد دارند برای انجــام واردات 
خــود، از اظهارنامه هــا و ارزهــای 
صادراتی استفاده کنند، به در بسته 
بانک مرکــزی می خورنــد و از روند 
طولانی تائید پرونده هایشان از سوی 
کارشناسان بانک مرکزی گلایه های 
بســیاری دارنــد. واردکننــدگان 
گلایه مند از رفتــار بانک مرکزی در 
تائید پرونده های خود برای استفاده 
از ارز صادراتی هســتند؛ به این معنا 
که مراجعات آنها بــه بانک مرکزی 
برای تائیــد پرونده هایشــان که از 
اظهارنامه هــای صادراتی به منظور 
تأمین ارز در آنها استفاده شده باشد، 
با یک روند عریــض و طویل مواجه 
شده و بعضاً، تائید پرونده های آنها را با 
تأخیرهای زمانی بسیار از سوی بانک 

مرکزی مواجه کرده است.
اما بانک مرکز در روزهای گذشــته 
اعلام کــرد وارد کنندگان می توانند 
ارز مورد نیاز خود را از صادر کنندگان 
تامین کنند. بانک مرکزی که مدتی 
است در پی رفع موانع تجارت ناشی 
از تحریم هاست و می خواهد با وضع 
قوانینی ارز هــای بــازار آزاد را نیز 
ســاماندهی کند  در پی طرح مجدد 
رویه واردات بــدون انتقال ارز، اعلام 
کرده صادرات کنندگان، می توانند ارز 
حاصل از صادرات خود را به روش های 
متعدد به چرخه اقتصاد کشــور بر 
گردانند: صادر کنندگان می توانند، 
ارز حاصل از صادرات در سامانه نیما 
به واسطه بانک ها و صرافی های مجاز 
عرضه نمایند، از محــل ارز حاصل از 
صادرات خود نسبت به تأمین نیازهای 
واردات خود اقدام نمایند، می توانند 
بخشی از ارز صادراتی خود را به وارد 
کنندگان دیگر واگذار و ارز خود را در 
اختیار آنها قرار دهند ویا  می توانند 
بخشــی از درآمد صادراتــی خود را 

بصورت اسکناس به کشور واردکنند.
اما این روش هم از سوی برخی تجار 
مورد نکوهش قرار گرفت زیرا آنها بر 
این عقیده هستند که فروش ارزهای 
صادراتی به واردکننــدگان عملًا با 
مشکلات بسیاری مواجه است و تقاضا 
برای خرید ارز صادراتی کاهش یافته؛ 
به این معنا کــه بانک مرکزی با عدم 
تائید پرونده های وارداتــی که با ارز 
حاصل از صادرات تامین شــده اند، 
عملًا خرید و فــروش ارز صادراتی را 
مختل کرده است. البته بانک مرکزی 
اعلام کرده است در روند جدید زمان 
تخصیص ارز به وارد کنندگان به کوتاه 
ترین زمان ممکن خواهد رسید والبته 
وارد کنندگان نیز بــرای تامین مواد 
اولیه تولید،  می توانند از این نوع ارز 
استفاده کنند نه هر کالای غیر ضروری 
که تنها باعث هدر رفت ارز های موجود 
از صادرات شود. برای برون رفت از این 
شرایط همه باید علاوه بر توجه به نفع 
شخصی به نفع ملی نیز بیاندیشند.  
شاید واردات کالاهای آماده و ساخته 
شــده خیلی راحت باشــد اما وارد 
کنندگان باید بداننــد که در صورت 
کمک به واردات مواد اولیه تولید علاوه 
بر سود شخصی به چرخه تولید کشور 

نیز کمک خواهند کرد.
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اخبار و گزارش های مثبت و امید بخش را به جامعه منتقل کنید
مدیرعامل شرکت سرمایه گذاری صدر تامین گفت: توان روابط عمومی شرکت ها در زمان مبارزه با ویروس 
کرونا و پوشش اخبار و گزارش های مجموعه اقدامات شرکت ها در زمینه های مختلف قابل تقدیر است اما 
تاکید ما همچنان به انتقال موج امید به جامعه ادامه دارد.   غلامرضا سلیمانی، مدیرعامل شرکت سرمایه 
گذاری صدر تامین در نشست روابط عمومی های شرکت های تابعه و وابسته صدر تامین از جمله ذوب آهن 

اصفهان که به صورت ویدیو کنفرانس برگزار شد، ضمن تبریک روز ارتباطات و روابط عمومی، بر انعکاس 
اخبار و گزارش های مثبت و امید بخش تاکید کرد. وی گفت: شناخت نیازها و توقعات جامعه محلی، انعکاس 

گزارش های بومی سازی در سطح ملی،  ارتقای تکنولوژی بخصوص فعالیت شرکت شتابدهنده و سایر دستاوردها 
از جمله وظایف اصلی روابط عمومی هاست. سلیمانی تاکید کرد: مجموعه روابط عمومی ها پیگیر آخرین وضعیت تعاونی 

مسکن و مصرف کاگران باشند و در جلسه 11 تیرماه گزارش های خود را در نشستی که با حضور نمایندگان کارگران برگزار می شود اعلام کنند.
وی همچنین خواستار همراهی مدیران عامل شرکت های تابعه در راستای توسعه واحد های روابط عمومی شد و بیان داشت: حضور روابط 
عمومی در تمامی جلسات نشان از اهمیت این واحد در سطح شرکت ها دارد و ما این مهم را در دستور کار قرار خواهیم داد بنابراین همکاران ما 

در شرکت ها نهایت همکاری را با روابط عمومی مجموعه ها داشته باشند.

 تقدیر از اقدامات ویژه حوزه ارتباطات شهرداری در قطع زنجیره انتقال کرونا
 استاندار اصفهان از اقدامات حوزه ارتباطات شهرداری اصفهان برای آموزش و اطلاع رسانی درخصوص قطع 
زنجیره انتقال ویروس کرونا قدردانی کرد.  به گزارش اداره ارتباطات رسانه ای شهرداری اصفهان، همزمان 
با روز جهانی ارتباطات، دکتر عباس رضایی استاندار اصفهان در جلسه ای که در محل استانداری اصفهان 
برگزار و از طریق فضای مجازی پخش شــد، با اهدای لوح تقدیر از اقدامات اداره کل ارتباطات و امور بین 
الملل شهرداری اصفهان به خاطر اقدامات آموزشی و اطلاع رسانی در خصوص ویروس کرونا قدردانی کرد.

 در متن تقدیر استاندار اصفهان خطاب به ایمان حجتی، مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری اصفهان، 
نقش روابط عمومی ها به عنوان هماهنگ کننده اطلاع رسانی در افزایش آگاهی عمومی، مؤثر و برجسته توصیف 

شده و آمده است: بر خود لازم می دانم ضمن تبریک روز ملی ارتباطات و روابط عمومی از تلاش های جنابعالی در انسجام 
بخشی، هماهنگی و سیاست گذاری فعالیت های نشاط انگیز و مدیریت تعامل با افکار عمومی و صیانت سلامت مردم در روند کنترل 

شیوع ویروس کرونا تقدیر و تشکر نمایم. امیدوارم در انجام وظایف محول بیش از پیش موفق بوده و همواره انعکاس دهنده موفقیت ها و مسیر 
رو به رشد استان باشید.  ایمان حجتی، مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری اصفهان در حاشیه این نشست گفت: این موفقیت و تقدیر، 

نتیجه یک کار گروهی و حرکت یک تیم هماهنگ برای تلاش در راستای سلامت شهروندان است.

فرزانه مستاجران
سرمقالـــــه
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کل درآمدهای اصفهان 
در لایحه بودجه 99 

حدود 110 هزار میلیارد 
ریال پیش بینی شد و 

استان در همین زمینه 
رتبه دوم کشوری را 

دارد

هرچنــد کــه تلاش های 
بســیاری هــم از ســوی 
هــم  و  دولتمــردان 
بهارستان نشیان برای اتمام 
پروژه های اســتانی و ملی 
اصفهان صورت گرفت، اما 
این وعده ها گاهی مبتنی 
بر واقعیت جامعه نبوده و جنبه تبلیغاتی 
داشته اســت، پروژه هایی که هر از گاهی 
وعده افتتاح آن ورد زبان مسئولان می شود، 
اما زمانی نمی گذرد که این وعده ها از تب 
و تاب می افتد و ایــن پروژه حیاتی در کما 

فرو می روند.
بحث پروژه های نیمه تمام استان اصفهان و 
نبود اعتبار کافی برای اتمام آنها به داستان 
غم انگیز این روزهای شهر اصفهان بدل شده 
و از میان پروژه هایی که سال ها در استان بر 
زمین مانده و تکمیل آنها نقش فراوانی در 
بهبود وضعیت اشــتغال و معیشت مردم 
نصف جهان دارد 518 پــروژه نیمه تمام 
اســتان در پیچ و خم و بن بست اعتبارات 

سرگردان مانده  اند. 
هرچه که هست تعداد این پروژه ها آن قدر 
زیاد شده که تکمیل آنها از مطالبه اقتصادی 
تبدیل به چالش اجتماعی شــده اند زیرا 
اعتماد مــردم به وعده های مســئولان را 

تحت تاثیر قرار داده است.
اتمام پروژه ســالن اجلاس ســران، قطار 
سریع الســیر اصفهان به تهران، راه اندازی 
تراموا در شهر، سد ســوم کوهرنگ، تونل 
بهشــت آباد و تونل گلاب، مصلی، حلقه 
چهارم ترافیکی شــهر، شــهرک طلا و 
شهرک ســلامت، پروژه نمایشگاه بزرگ 
بین المللی اصفهان، مــوزه دفاع مقدس، 
بندر خشــک و چندین ابرپروژه دیگر در 
اصفهان و شهرســتان های استان که این 
روزها تعدادشان کم نیست با کمبود اعتبار، 
تغییر مدیریت و یا حتی واگذاری اجرای آن 
از بخش دولتی به بخش خصوصی و... اتمام 

آن را به تأخیر انداخته است.
براساس این گزارش عباس رضایی استاندار 
اصفهان در اوایل اردیبهشت امسال درباره 
اینکه استان اصفهان در حرکت روبه رشد 
خود متوقف نخواهد شد و از آزمون بزرگ 
جهش تولید با موفقیت بیرون خواهد آمد، 
گفت: ساخت 3 پروژه شاخص اجرای سد 
کوهرنگ3، تونل کوهرنگ 3 و خط سامانه 
دوم آبرسانی در حوزه آبرسانی و همچنین 
تکمیل و احداث آزاد راه شرق اصفهان به 
عنوان بخشی از کریدور شمال به جنوب، 
اجرای پروژه قطار ســریع السیر اصفهان 
- قم - تهران، آغــاز عملیات اجرایی قطار 
خونه ای بین اصفهان، شاهین شهر، مبارکه 
و بهارستان از پروژه های شاخص عمرانی 

استان است.
اکنون با گذشت قریب 2 دهه چشم انتظاری 
اصفهانی ها از افتتاح پروژه های نیمه تمام 
ملی، اســتانی و حیاتی نصف جهان که در 
پیچ و خم و بن بســت اعتبارات سرگردان 
مانده  اند در روزهای اخیر شنیده ها و خبرها 
حاکی از این است که دولت در سالی که به 
نام جهش تولید نامگذاری شده، تنها برای 
پروژه هایی که در سال 99 تکمیل می شوند، 
اعتبار تخصیص داده است. با چنین تدابیری 
سوالی که ذهن ها را درگیر می کند این است 
آیا ابرپروژ های نیمه تمام نصف جهان که به 
گفته مسئولان سال ها از زمان بهره برداری 
آنها سپری شــده تا پایان امسال به اتمام 

خواهد رسید.
در این میان پژوهشــگر بودجه و اســتاد 
اقتصاد دانشــگاه هنر اصفهــان معتقد 
اســت؛ کل درآمدهای اصفهان در لایحه 
بودجه 99 حدود 110 هزار میلیارد ریال 
پیش بینی شد و اســتان در همین زمینه 
رتبه دوم کشوری را دارد. در همین راستا 
به گفته نعمت الله اکبری رئیس ســازمان 
مدیریت و برنامه ریزی استان اصفهان درآمد 
استان در لایحه بودجه سال 1399 معادل 
114069 میلیارد ریال پیش بینی شده که 
از رشد 15.5 درصد نسبت به  سال 1398 
برخوردار اســت. همچنین اکبری اعلام 
کرد، در لایحه بودجه ســال 1399 تعداد 
32 طرح تملک دارایی های ســرمایه ای 
استانی ویژه با مبلغ 1243 میلیارد ریال و 
تعداد 70 طرح ملی با مبلغ 4024 میلیارد 
ریال به استان اختصاص داده شده است. 
این استان در لایحه بودجه سال آتی دارای 
24 طرح ملی و اســتانی ویژه مشــارکت 
عمومی خصوصی موضوع تبصره 19 است. 
در این لایحه علاوه بر اعتبارات هزینه ای 
اســتانی مبلغ 105613 میلیــارد ریال 
اعتبار به منظور تأمین اعتبارات هزینه ای 
دســتگاه های تابع بودجه های متمرکز و 
ملی برای استان اصفهان پیش بینی شده 
است. استان اصفهان در لایحه بودجه سال 
1399 دارای 13 طرح مطالعاتی و اجرایی 
است که طرح های مزبور در بخش حمل و 
نقل، تأمین آب و آبرسانی و ایجاد فاضلاب 

بهداشت و درمان تعریف شده اند.
براســاس این گزارش ســمیه محمودی 
نماینده مردم شهرضا در مجلس با انتقاد 
از اقدام دولت در ســازمان برنامه و بودجه 
برای پروژه ها، گفت: در ســالی که به نام 

جهش تولید از سوی رهبر معظم انقلاب 
نامگذاری شده، دولت تنها برای پروژه هایی 
که در ســال 99 تکمیل می شوند، اعتبار 
تخصیص داده و به ســایر پروژه ها که در 
سال های آینده تکمیل می شود، اعتباری 
اختصاص پیدا نمی کند، این ظلم بزرگی به 

سایر پروژه ها است.

  وعده و عیدهای 20 ساله مسئولان 
در اتمام پروژه های اصفهان

عضو کمیسیون اقتصادی مجلس در پاسخ 
به اینکه سرنوشت ابرپروژه های نصف جهان 
با عدم تکمیل تا سال جاری چه می شود، 
گفت: بحث دولت فعلی نیست متاسفانه 
دولت ها و مجلس ها نوعی تفکر در ذهنشان 
ایجاد شده که استان اصفهان تمام بودجه ها 
را برده و تمامی امکانات در اصفهان وجود 
دارد اما این ظلم بزرگی به این استان بوده 
که هــم در دولت و هــم مجلس اصفهان 

ستیزی است. 
حجت الاسلام سیدناصر موسوی لارگانی 
با گلایه مندی از اینکه نــگاه برخورداری 
مســئولان، دولــت و مجلس به اســتان 
اصفهان در تعییــن بودجــه و اعتبارات 
برای اصفهان در دورهای هشــتم و نهم و 
حتی دولت دهم وجود داشــته است و با 
بیان اینکه عدم پیگیری به موقع پروژه ها 
از ســوی مدیران و کوتاهی وزارتخانه ها 
در زمان تصویب بودجــه در دولت و عدم 
ارائه پیشنهادات لازم در مجلس در زمان 
بودجه بندی در وزارتخانه ها بســیار نقش 
دارد، اظهار داشــت: متاســفانه بسیاری 
از پروژه ها که باید بــا تعیین بودجه های 
مشخص در 3 سال به اتمام می رسید اکنون 
 بیش از 20 ســال از وعده وعید های آنها 

گذشته است.

  تامین آب عمده ترین معضل فعلی 
استان اصفهان

وی پیرامون اینکه بزرگترین معضل استان 
اصفهان آب است، تصریح کرد: از 2 ابرپروژه 
آبرسانی به استان هنوز هیچ کدام به اتمام 
نرسیده است و حتی با سوءمدیریت افتتاح 
آنها به تاخیر افتاده به عنــوان مثال افراد 
دســت اندرکار برای طرح سوم کوهرنگ 
طی 25 سال تونل حفر کردند و پس از اتمام 
تونل متوجه شدند که احتیاج به سد است.

موســوی لارگانی درباره اینکــه آیا راکد 
ماندن و عدم اتمام پروژه ها ســبب پایین 

آوردن ســطح اعتماد عمومی نسبت به 
تصمیمات عمرانی مدیریت شهری است، 
خاطرنشــان کرد: بدون شک همین طور 
است با برخی برنامه ها و تصمیمات سبب 
شدیم مردم بی اعتماد به مسئولان شوند 
بنابراین هنگامی افــراد در جایگاه هایی 
توسط شهروندان جامعه منصوب می شوند 
باید ارائه خدمات به هموطنان را در اولویت 

نخست اقدامات خود قرار دهند.
وی با بیان اینکه علی رغم اینکه اســتان 
اصفهان دومین پرداختی مالیات را به خزانه 
کشور دارد، افزود: متاســفانه اصفهان در 
تعیین اعتبارات در ردیف بیست و هشتم 
قرار گرفته حتی در مقابل استانی یک هزار 
و 800 نفــری هــم بودجه بــه آن تعلق 

نمی گیرد.

 عاید ضررهای جبران ناپذیری به 
نصف جهان با عدم اتمام پروژه ها

اســتاد تمام دانشــکده اقتصاد دانشگاه 
اصفهان یکی از دلایل زمان بر بودن اتمام 
پروژه ها را تورم و رکــود بیان کرد و گفت: 
پروژه های بــزرگ و زیربنایــی که جنبه 
توسعه ای دارد و در ردیف بودجه عمرانی 
دولت و دستگاه های دولتی قرار می گیرد 
برای سالیان متمادی به واسطه تورم و رکود 

با کمبود بودجه مواجه می شوند.
به گــزارش تســنیم، اســتان اصفهان، 
سال های سال است که در کلاف پیچیده 
پروژه های نیمه تمام به خود تابیده است 
پروژه هایی که یا به خاطر کمبود بودجه یا 
عوامل مدیریتی بهره برداری از آن به تاخیر 
افتاده و امروزه هزینه مــازاد آن از جیب 
مردم کم می شود. این پروژه ها در دوره ای 
فرصتی برای برخی مدیران فراهم کرد تا 
در طول دوره مدیریتی خود به بهانه اجرای 
طرح،  درخواست بودجه دهند و به منظور 
اینکه نشــان دهند پروژه ای در کار است، 
کلنگ اجرای آن را بدون هیچ زیرساخت 
و مطالعــه ای به زمین  زدنــد و همین امر 
لقب»سرزمین پروژه های نیمه کاره»: را بر 
پیشانی نصف جهان حکاکی کرد و اکنون 
در سالی که به عنوان جهش تولید از سوی 
رهبر معظم انقلاب نامگذاری شده، دولت 
تنها برای پروژه هایی که در سال 99 تکمیل 
می شوند اعتبار تخصیص داده که با عدم 
اتمام پروژه ها شاخص اصفهان ضررهای 
جبران ناپذیری عاید چشم انتظاری  چندین 

ساله اصفهانی ها می شود.

سرنوشت ابرپروژه های نیمه تمام نصف جهان در هاله ای از ابهام قرار دارد ؛  

اصفهان، پیچیده در کلاف پروژه های نا تمام
سالیان سال است که ســرمایه های نصف جهان با رهاسازی 
ابرپروژه های نیمه کاره استانی و ملی به خواب سهمگین فرو 
رفته  و لقب سرزمین پروژه های نیمه تمام را برپیشانی نصف جهان 
حک کرده اند. مردم دیار زاینده رود و گنبدهای فیروزه ای قریب 2 
دهه چشم انتظار افتتاح پروژه ملی و حیاتی نصف جهان هستند 
پروژه هایی که می تواند منبع درآمد بالقوه  و رونق اشتغال در 
پایتخت فرهنگ و تمدن ایران اسلامی باشد، اما هنوز مردم آن 

نتوانسته اند از این مزیت ها بهره ببرد.

    موسوی لارگانی:  علی رغم اینکه استان اصفهان دومین پرداختی مالیات را به خزانه کشور دارد، در تعیین اعتبارات در ردیف بیست و هشتم قرار گرفته حتی در مقابل 
استانی یک هزار و 800 نفری هم بودجه به آن تعلق نمی گیرد

تسنیم
گـــزارش
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 تعرفه واردات مواد اولیه به اصفهان
 نیاز به اصلاح دارد

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت اصفهان 
گفت: بیشتر واحدهای تولیدی این استان روی 
تعرفه واردات مواد اولیه اعتراض دارند و  انجمن 
صادرکنندگان و واردکنندگان باید برای اصلاح این تعرفه ها اقدام کند.

ایرج موفق اظهار داشت: مسیر تولید و اشتغال نیاز به تصمیمات پایدار دارد، 
 سرمایه گذاران نیازمند امنیت در افق بلندمدت هستند؛ تصمیمات مقطعی 
گرچه گریزناپذیرند اما ممکن است اثرات مقطعی خود را خنثی کنند زیرا امینت 

سرمایه گذاری را دچار مخاطره می کنند.
وی تاکید کرد: تغییر ناگهانی تعرفه ها، صنایع را با مسائل و مشکلات متعددی 
مواجه می کند و بدین جهت انجمن صادرکنندگان استان باید اصلاح تعرفه ها 
را ابتدا از چند کالا شروع کند و نظام تعرفه ای را در مورد کالاهایی که استان 
اصفهان در زمینه آنها حرف های بیشتری برای گفتن دارد و از ظرفیت بالاتری 

برخوردار است، بازنگری کند.
رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت اصفهان افزود: پیشنهاد اصلاح تعرفه ها 
به تهران ارائه شده و این تعرفه ها را به نفع صادرکنندگان استان اصلاح خواهیم 

کرد.
وی با بیان اینکه باید نظم و ترتیب خاصی برای 15 کشور همسایه در صادرات 
و واردات ایجاد کنیم تصریح کرد: باید بررسی دقیق در مورد اقلام کالاهایی که 
از این کشورها به استان وارد و کالاهایی که صادر می شود، انجام شود تا بتوانیم 

حجم صادرات محصولات را افزایش دهیم.
موفق با اشــاره به اینکه برخی از کشورهای همســایه نیاز به خدمات فنی و 
مهندسی ما دارند خاطرنشان کرد: اصفهان از متخصصان خوبی برخوردار است و 
با توجه به وجود متخصصان فراوان و انجمن فنی و مهندسی قوی در این استان، 

این موضوع هم باید مورد توجه انجمن صادر کنندگان قرار گیرد.
وی بیان کرد: استان اصفهان می تواند ماشین های ساخت داخل را به برخی از 
کشورهای همسایه عرضه کند و با نصب خطوط تولید در این کشورها، خدمات 

فنی و مهندسی خوبی به آنها ارائه دهد.
رییس ســازمان صنعت، معدن و تجارت اصفهان با اشــاره به اینکه انجمن 
صادرکنندگان باید کشوری را بعنوان معین استان اصفهان پیشنهاد دهد تا مجوز 
آنرا از وزیر دریافت کنیم اضافه کرد: اصفهان در صورتی که بتواند معین و خواهر 
خوانده کشور دیگری شود می تواند از مزایای با ارزش فراوانی برخوردار شود اما 
در یک سال گذشته هیچ خروجی مثبتی از خواهرخواندگی اصفهان با شهرهای 

دیگر مشاهده نشده و انجمن باید در این زمینه ها هم کار کند.

در شهــــر

مشکلات و پیشنهادات

حرف دل مردم را از اخبار اصفهان بشنوید

 شما  نیز می توانید مشکلات خود را
 با ما  ومسئولین درمیان بگذارید

   526- جناب آقای رضایی استاندار اصفهان، تعطیلی اطلاع رسانی واقعی 
و مورد سوال اصحاب رسانه و مردم در  روابط عمومی تشریفاتی در ادارات و 
جامعه  اســتان موج می زند ،افراد غیر را به این مسئولیت سپردن از سوی   
مسئولین استان و مدیران دستگاه های اجرایی استان اصفهان بر اساس اصل  

پاسخ گو نبودن است.لطفا در این باره چاره ای بیندیشید.
  527- آقای رئیس جمهور برکناری وزیر صنعت معدن وتجارت  فقط واسه 
چند روز می تونه دلخوری مردم رو از وضع نابسامان قیمت خودرو کاهش بده، 

لطفا به فکر یه راه حل اساسی باشید.
  528- جا دارد روز جهانی روابط عمومی وارتباطات رو به همه مسئولین 
وکارکنان روابط عمومی هایی که صادقانه در زمینه اطلاع رسانی به مردم 

خدمت می کنند تبریک گفت.
  529- ای کاش تا قبل از اینکه دیر بشه دولت یه تصمیم اساسی در مورد 
جلوگیری از شیوع دوباره ویروس کرونا بگیره،انگار مردم کنار اومدن با این 

ویروس.
 530- با وجودی که آموزش وپرورش اعلام کرده مدارس برای رفع اشکال 
وپاسخگویی به سوالات درسی دانش آموزان دایره، ولی معلمان وکادر مدرسه 

یه جوری برخورد می کنند وپیام میدن که دقیقا یعنی نیایید مدرسه .

صدای شما

3000483020

32274500
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بازار کار

جهت درج آگهی های 
استخدامی خود در 
 روزنامه اخبار اصفهان

  با شماره
32274500 

 تماس حاصل فرمایید 

بازار کـار

استخدام پیک موتوری ،اپراتور 
تماس و نیروی خدمات و نظافت

09055985268

استخدام کارشناس تولید )رشته 
علوم دامی( در اصفهان

03195014610

استخدام 3 عنوان شغلی در شرکت 
مدیریتی فرتاک نوین آرتا کوشا

09053606781

استخدام پذیرش بورس و اوراق 
بهادار در اصفهان
forms.gle/ لینک

D3kN9rA7er7KTVsT8

استخدام فروشنده و کارشناس 
فروش حضوری در اصفهان

09219562745

 ایــن حواشــی بــه 
همین جا ختم نشد؛ به 
طوری که حتی برخی 
گزاره های ثابت شــده 
در این علم مانند تاثیر 
اسپند در از بین بردن 
طیفــی از ویروس ها، 
دســتمایه جنجال خبــری برخی 
شبکه های فارسی زبان خارجی شد.

چندی پیــش اما، مدیــرکل دفتر 
طب ایرانی وزارت بهداشت_دکتر 
محمدرضــا شــمس اردکانــی از 
کارآزمایی دو داروی طب ســنتی 
برای کمک به بهبــود مبتلایان به 
کرونا خبر داد. موضوعــی که اگر 
مراحل تحقیقاتی را به خوبی پشت 
ســر بگذارد می تواند نشان دهنده 
تاثیر و اصالت طب ایرانی در کمک 

به بهبود بیماری ها باشد.
در این راستا، دکتر آرمان زرگران_ 
مشــاور امور بین الملل دفتر طب 
ایرانی وزارت بهداشت  گفت: اکنون 

چندین طرح مطالعاتی در دســت 
انجام است که یکی از آنها طرح چند 
مرکزی است که در آن یک کپسول 
و یک جوشانده منتج از دانش طب 
ایرانی تحت بررســی قرار دارد. بر 
مبنای مطالعات امروزی که احتمال 
اثربخشی آنها را نشان می دهد، دو 
دارو طراحی شده است. این داروها 
بر بیش از 300 بیمار در یک مطالعه 
در 7 مرکز دانشــگاهی در تهران و 
برخی شهرستان ها بررسی شده و 
اکنون نیز در حال جمع بندی نتایج 

حاصل از آن هستیم.
وی با بیــان اینکــه نتایــج اولیه 
نشان دهنده اثربخشی این دو دارو 
بوده اســت، تصریح کــرد: اما این 
اثربخشــی به عنوان درمان مدنظر 
قرار نمی گیرد و تنها به این عنوان 
اســتفاده می شــود که می تواند به 
بهبود بیمــاران مبتلا به کووید19 
کمک کند و موجب کاهش عوارض 
در آنها شــود. امیدواریم در آینده 
نزدیک با چــاپ مقالــه و تکمیل 
مطالعات آمــاری بتوانیم نتایج آن 

را اعلام کنیم.
وی با تاکید بر اینکــه تغییری در 
داروی مرسوم درمان بیماران مورد 
مطالعه ایجاد نشــده اســت، بیان 
کرد: مطالعه به این شــکل بود که 
دو گروه را در نظــر گرفته، به گروه 
اول داروهای طب ســنتی را داده 
و در گــروه دوم مداخلــه ای انجام 

ندادیم. با مقایســه این دو گروه به 
دنبال یافتن تفاوت ها در کســانی 
که داروی گیاهی اســتفاده کردند 
با کســانی بودیم که این داروها را 

دریافت نکردند.
این متخصــص داروســازی طب 
ســنتی، در خصوص ترکیبات این 
دو دارو، تصریــح کــرد: حدود 15 
گیاه در ســاخت این داروها نقش 
دارند، گیاهانی مانند شیرین بیان، 
پوست انار و... در این داروها استفاده 
شــدند که مطالعات پیشین، اثرات 
ضدویروسی آنها را نشان داده بود و 
 mers و sars در بیماری هایی مثل
شواهد اثربخشی بالینی آنها وجود 
داشته است. مطالعات گسترده ای 
انجام شد تا به فرمولاسیونی برسیم 
که احتمال اثربخشــی در اجزای 
مختلف عــوارض ویروس داشــته 

باشد.
وی افزود: ســاخت دارو با رعایت 
تمام اصول علمی انجام شده است تا 
در دوز مناسب بدون آنکه تداخلی 
با ســایر داروهای بیمار ایجاد کند، 

استفاده شود.
زرگران بــا بیان اینکــه این طرح 
مطالعاتی در بیمارانی در ســنین 
بالای 12 ســال انجام شده است، 
اظهار کرد: البتــه دارو به گونه ای 
طراحی شده اســت که می توانیم 
مطمئن باشیم برای بالای 2 سالگی 

نیز مشکلی نخواهد داشت.

وی در پاسخ به این ســوال که آیا 
می توان به تولید انبــوه و صادرات 
این دو دارو فکر کرد یا خیر، گفت: 
این موضوع در مرحلــه بعدی قرار 
می گیرد، در ابتــدا در صورت تایید 
دارو و گــذر از مرحلــه کارآزمایی 
بالینی اگر بتوانیــم بیماران خود را 
با آن تحت درمان قرار دهیم امکان 
صادرات آن نیز به وجود خواهد آمد.

وی با بیــان اینکــه داروهای طب 
ســنتی هم باید ماننــد داروهای 
مرســوم از اســتانداردهای لازم 
برخوردار باشــند، تصریــح کرد: 
اداره طب ســنتی، طبیعی و مکمل  
ســازمان غــذا و دارو پروتکل ها و 

قواعــدی را مدنظر قــرار می دهد، 
اگر کســی بخواهد اقدام به ساخت 
داروی سنتی کند باید از کتاب های 
مورد تایید استفاده کند و پس از آن 
آزمایش های لازم بر روی آنها انجام 

می شود تا تایید شوند.
وی با بیان اینکه برای اســتفاده از 
تجربیات متخصصین طب ســنتی 
چینی با آنها نیز مذاکزاتی صورت 
گرفته اســت، گفت: البتــه این دو 
دارو کاملا بر اســاس دانش بومی 
تهیه شده اســت. اما مطالعاتی که 
آنها پیشــتر بر ویروس های sars و 
mers انجــام داده بودند، به عنوان 
شواهد علمی برای انتخاب گیاهان 

مورد نیاز در فرمولاسیون دارویی ما 
استفاده شد.مشاور امور بین الملل 
دفتر طب ایرانی وزارت بهداشت، با 
تاکید بر اینکه استفاده از داروهای 
طب ســنتی نیز ماننــد داروهای 
شیمیایی نیازمند نظر متخصص آن 
حوزه است، خاطرنشان کرد: اینکه 
فکر کنیم داروی سنتی کم عارضه 
است، غلط اســت. ورود افراد غیر 
متخصص سبب سلب اعتماد مردم 
می شود. طب ســنتی و داروسازی 
طب سنتی، متخصصین خاص خود 
را دارد که از طریق مجاری علمی به 
دنبال کمک به درمــان بیماری ها 

هستند.

جزئیات تولید داروی طب سنتیِ مقابله با کرونا 
با شیوع بیماری کرونا در جهان، بازار شایعات درمورد راه های 
درمان آن داغ شد؛ موضوعی که طب سنتی نیز از گزند آن 
دور نبود و با مطرح شدن ادعاهایی مانند استفاده از روغن 
گل بنفشه، بخور جوش شیرین، نوشیدن ادرار شتر و... برای 
درمان کووید۱۹ از سوی کسانی که تخصص کافی نداشتند، 

شاهد تمسخر یا اعتراض نسبت به این طب اصیل بودیم.

 نتایج اولیه 
نشان دهنده 

اثربخشی این دو 
دارو بوده است، اما 

این اثربخشی به 
عنوان درمان مدنظر 

قرار نمی گیرد و 
تنها به این عنوان 

استفاده می شود که 
می تواند به بهبود 

بیماران مبتلا به 
کووید۱۹ کمک کند 

و موجب کاهش 
عوارض در آنها 

شود. 

ایسنا
گزارش

ISFAHAN
N E W S

گزارش

رئیس کمیته اپیدمیولوژی 
ستاد ملی مبارزه با ویروس کرونا با تاکید بر اینکه افزایش آمار مبتلایان به کرونا در 

روزهای اخیر به معنای افزایش ابتلا به کرونا نیست، گفت: علت این افزایش در آمار به دلیل تغییر 
تمرکز ما از بیماران بستری در بیمارستان به کل جامعه است.  

 دکتر حق دوست در خصوص کم شدن میزان رعایت نکات بهداشتی نسبت به روزهای ابتدایی 

شیوع کرونا از سوی مردم، گفت: باید در نظر داشته باشیم تحمل جامعه و افراد یک تحمل بی 
نهایت نیست، مردم نیاز دارند بیرون بروند و چرخ اقتصاد نیاز به چرخش دارد. این موضوع تنها 

مخصوص ایران نیست و توصیه های ما باید بر اساس نیاز جامعه باشد.
وی با بیان اینکه تخمین زده می شود در برخی کشورهای اروپایی، بروز افسردگی و حتی خودکشی 
به سبب ویروس کرونا ممکن است تلفاتی بیش از ویروس کرونا بر جامعه ایجاد کند، اظهار کرد: 
باید نگاه به این بحران جامع باشد تا تمام نیازهای مردم را پاسخگو باشیم. پس قسمتی از کاهش 

فاصله گذازی اجتماعی و فیزیکی لاجرم در ایران و جهان به وجود خواهد آمد.
برای سفر رفتن هنوز زود است

وی در پاسخ به این پرسش که آیا مردم می توانند با رعایت پروتکل های بهداشتی به سفر بروند یا 
خیر، تصریح کرد: بهتر است من پاسخ این سوال را ندهم و خود مردم فکر کنند. اگر یک دقیقه با 
خودمون فکر کنیم حتما به این نتیجه خواهیم رسید که به سفر نرویم مگر در موارد ضروری که 
آنهم باید با رعایت پروتکل های بهداشتی انجام شود، بنابراین هنوز برای رفتن به سفر تفریحی 

خیلی زود است.
افزایش شناسایی بیماران مبتلا به کرونا

حقدوست با بیان اینکه بیماری کرونا طیف وسیعی دارد، تصریح کرد: افرادی هستند که در طول 
مدت ابتلا علائمی ندارند و افرادی هم هستند که به مرگ نزدیک می شوند. ابزارهای شناسایی 

ما به گونه ای است که ابتدا افراد با علائم شدید را پیدا می کنیم. تمرکز ما در روزهای ابتدایی بر 
موارد شدیدی بود که مجبور به آمدن به بیمارستان بودند و شمارش شان می کردیم. کم کم با 
احاطه بیشتر بر بیماری این فرصت ایجاد شد که بیرون از بیمارستان نیز به این بیماری نگاه کنیم 
و بیمارانی که در جامعه بودند اما شمرده نمی شدند، امروز شمارش می شوند. در نتیجه ممکن 
است تعداد شمارش افراد بیمار بالا رفته باشد، ولی این ابدا به معنای آن نیست که افراد بیشتری 

در جامعه در حال ابتلا به کووید19 هستند.
این اپیدمیولوژیست، با بیان اینکه یکی از ابزارهای قدرتمند در مدیریت بیماری ها، رفتار مردم 
است، ادامه داد: خدا را شــکر از روزهای اول این رفتار اصلاح شــد. مواردی مانند دست دادن، 
روبوسی کردن و... که از روزهای اول کنترل شد. ابزار دوم ما که به شدت به آن وابسته بودیم بحث 
فاصله گذاری فیزیکی بود. در فاصله گذاری فیزیکی به دلیل اینکه هرکسی در جامعه ممکن است 

عامل آلودگی باشد، به مردم توصیه می شود از یکدیگر فاصله بگیرند و در منزل بمانند.
وی با تاکید بر اینکه آمار فعلی جانباختگان کرونا در روزهای اخیر مربوط به بیماران وخیمی است 
که حدود یک ماه قبل مبتلا شدند، گفت: این افراد با شیوه های مختلفی در ICU نگهداری شده 
بودند، اما ارگان های مختلفشان مشکل پیدا کرده بود. آمار فوتی روزهای اخیر همگی مواردی 
نیستند که اخیرا به کووید19 مبتلا شده باشند و تعدادی از کسانی هستند که پیش از این مبتلا 

شده بودند.

علت افزایش آمار مبتلایانِ کرونا در روزهای اخیر

استخدام کارشناس فروش خانم در 
یک شرکت معتبر در اصفهان

03137352971

استخدام حسابدار خانم در یک 
شرکت معتبر در اصفهان

09132165020

استخدام نگهبان آقا در شرکت 
سلامتیان خودرو محور در اصفهان

09162054550

استخدام حسابدار خانم در شرکت 
نیک محضر اسپادانا در اصفهان

09914567890

استخدام ویزیتور فروش آقا با 
حقوق و مزایا در اصفهان

03136696164

استخدام کمک حسابدار در شرکت 
پخش مواد غذایی در اصفهان

03133211961

استخدام برقکار صنعتی و راننده 
لیفتراک در اصفهان
03146412721

استخدام انباردار آقا با حقوق، مزایا 
و بیمه در اصفهان
09131172664

استخدام مسئول خرید و تامین، 
سرپرست فروش داخلی در 

اصفهان
hrm.jobapp@gmail.com

استخدام کارشناس کنترل کیفیت 
خط تولید)رشته شیمی، فیزیک، 

مکانیک(
09138735011

نحوه کرونازدایی از نان و گوشت

استاد دانشکده علوم تغذیه و رژیم شناسی دانشگاه علوم پزشکی 
تهران گفت: بیشترین مشــکل در انتقال ویروس کرونا به دلیل 
اســتفاده از مواد غذایی فله ای اســت؛ به همین منظور توصیه 

می شود از خرید این نوع مواد خودداری شود.
 دکتر کوروش جعفریان درباره احتمــال ابتلا به کرونا با مصرف 
مواد غذایی آلوده به ویروس کرونا، گفت: به طور کلی اینکه آیا با 
خوردن غذایی که آلوده به ویروس است، دچار بیماری می شویم 
به نظر می رسد که خیلی اطلاعات در این خصوص دقیق نیست 
و احتمال اینکه با خوردن غذا به ویروس مبتلا می شــویم خیلی 

کم است.
وی ادامه داد: شاید ما از این مسیر شــانس ابتلا به کووید 19 را 
نداشته باشیم، اما طبیعتا احتمال اینکه دست و یا سایر اندام ها با 
غذایی که آلوده به ویروس باشد،  تماس داشته باشند، زیاد است 
و اگر ما دست خود را به گوش، بینی، چشم و دهان بزنیم احتمال 

ورود ویروس به داخل بدن افزایش می یابد.
جعفریان همچنین گفت: بنابرایــن نکته ای که باید به آن توجه 

شود این است تا جایی که امکان دارد سطح دسترسی تماس با 
ویروس کاهش یابد. به عنوان مثال وقتی مواد غذایی بسته بندی 
شده تهیه می شود باید قبل از قرار دادن آن در محل نگهداری در 
محیطی که آلودگی به سایر قسمت ها منتقل نمی شود، با استفاده 

از مواد شوینده ضدعفونی شود.
این استاد دانشــکده علوم تغذیه و رژیم شناسی دانشگاه علوم 
پزشــکی تهران گفت: در عین حال برخی از مــواد غذایی مانند 
مرغ یا گوشت فله ای هستند و امکان شست وشو با مواد شوینده 
را ندارند، به همین دلیل توصیه ما این است که همه مواد غذایی 
به صورت بسته بندی عرضه شود تا احتمال آلودگی کاهش یابد.

وی افزود: در مورد برخی از مواد غذایی فله خشک اگر چند روز 
بیرون از خانه نگهداری شــوند، ویروس از بین خواهد رفت، اما 
در مورد نان، مرغ و گوشــت که مصرف روزانه است و نمی توان 
در خارج از خانه نگهداری کرد بایــد اقدامات دیگری انجام داد.  
بیشترین مشکل در انتقال ویروس کرونا به دلیل استفاده از مواد 
غذایی فله ای است. به همین منظور توصیه می شود از خرید این 

نوع مواد خودداری شود.
جعفریان تصریح کرد: به طور خاص در مورد نان که مصرف زیادی 
هم دارد باید توجه داشــت که در زمان پخت به علت حرارت بالا 
ویروسی در آن باقی نمی ماند، اما زمانیکه نانوا یا فروشنده با دست 
نان را روی پیشخوان در نانوایی عرضه می کند ممکن است دچار 
آلودگی ثانویه شود. اگر این اتفاق افتاد ساده ترین کار این است 

که از گرمایش مجدد برای از بین بردن آلودگی استفاده شود.
بنابر اعلام روابط عمومی سامانه 4030 وزارت بهداشت، وی گفت: 
در مورد گوشت و مرغ کار بسیار سختر است، زمانی که این اقلام 
بسته بندی و در یخچال قرار داده می شــوند، هر زمان به بسته 
بندی آن دست می زنیم باید دستمان را بشوییم؛ چراکه ممکن 
است آلوده باشد، اما اگر خود گوشت هم آلوده باشد در زمان پخت 

این آلودگی از بین می رود.

انتقال کروناویروس از طریق تماس با 
سطوح ثابت نشده است

ســازمان جهانی بهداشــت )WHO( می گوید: احتمــال انتقال 
کروناویروس جدید به انســان از طریق تماس با ســطوح اجسام 
مختلف هنوز ثابت نشــده اســت اما بــا این حال از آنجا ســایر 
ویروس هــای این خانواده از ایــن طریق نیز منتقل می شــوند، 

ضدعفونی کردن این سطوح هم چنان توصیه می شود.
 سازمان جهانی بهداشــت می گوید نتایج تازه ترین تحقیقات و 
آزمایشات ثابت نکرده  که احتمال انتقال ویروس کرونا به انسان 
از طریق دست زدن به اجسام مختلف مثل دستگیره در، کیبورد 
کامپیوتر و نظایر آن وجود دارد. با این حال این سازمان روز گذشته 
)شنبه( در توصیه های بهداشتی خود همچنان بر استفاده از مواد 

ضدعفونی کننده برای تمیز کردن سطوح تاکید کرد. 
این توصیه براساس آزمایشاتی مطرح شده است که نشان می دهند 
ویروس کرونا می تواند بر ســطح ماسک های پزشکی تا هفت روز 
زنده بماند. سازمان جهانی بهداشت نیز بر همین اساس می گوید 
که با تمامی پژوهش های کنونی درباره میزان زنده ماندن ویروس 

کرونا در شــرایط گوناگون باید با احتیاط برخورد کرد زیرا این 
آزمایش ها در محیط آزمایشگاه انجام می شوند و لزوما در محیط 

بیرون از آزمایشگاه قابل اتکا نیستند. 
در یک سری از تحقیقات آزمایشگاهی نشان داده شده است که 
ویروس کرونا بر فلزات و سطوح پلاستیکی تا هفت روز، بر شیشه 
دو روز و بر پارچه و چوب یک روز دوام می آورد. ولی در آزمایشات 
دیگری، زمان زنده ماندن ویروس کرونا بر ســطوح مســی چهار 
ساعت، مقوا 24 ساعت و بر پلاســتیک و فلزات 72 ساعت بوده 
اســت. به همین دلیل نیز اگرچه آزمایش هایی که تاکنون انجام 
شده اند ثابت نکرده اند که کووید 19 از طریق لمس اجسام به انسان 
ســرایت می کند اما تجربیاتی که با سایر انواع ویروس کرونا شده 

این احتمال را منتفی نمی کند.  
به همین دلیل نیز ضدعفونی کردن نه فقط در بیمارستان ها بلکه 
در محیط های دیگر مانند دستشویی، ســرویس های بهداشتی 
ضروری است. ضدعفونی وســایل الکترونیکی، دستگیره راه پله، 

زمین و دیوارها نیز توصیه می شود. 
البته ســازمان جهانی بهداشــت پاشــیدن مواد ضدعفونی در 
محیط های مختلف ماننــد کلینیک ها، مغازه هــا، دفاتر، فضای 
باز و خانــه را صحیح نمی داند. از این روش بویژه در کشــورهای 
آسیایی بسیار استفاده می شــود. این سازمان می گوید خیابان ها 
و پیاده روها محل ذخیره ویروس نیســتند. در عین حال که بعید 
اســت مواد ضدعفونی کننده بر سطوحی که صاف نیستند مدت 

طولانی اثر کنند. 
بنابر گزارش دویچه وله، از همه مهم تر این که به انســان  هیچگاه 
نباید مواد ضدعفونی پاشید. این کار از انتقال ویروس از فرد مبتلا 
به آن به دیگری جلوگیری نمی کند بلکه خطرات بســیاری برای 
سلامت فرد دارد؛ از سوختگی پوست و چشم گرفته تا ورود مواد 
سمی و شیمیایی به ریه ها و مشــکلاتی که برای دستگاه گوارش 

می تواند ایجاد شود. 

۳ سناریو برای آینده کرونا؛ احتمال شیوع مجدد کرونا شدیدتر از موج اول
معاون کل وزارت بهداشت با بیان اینکه سه سناریو را برای آینده کرونا پیش  بینی می  کنیم، گفت: داروی موثر اختصاصی 

برای ویروس کرونا هنوز کشف نشده است.
 دکتر ایرج حریرچی در گفت  وگو با خبرنگاران با بیان اینکه در 18 تا 24 ماه آینده کشورها با ویروس درگیر خواهند بود، 

گفت: سه سناریو را برای آینده کرونا پیش  بینی می  کنیم. یکی اینکه در نیم کره شمالی ما در پاییز مجدداً با موج هایی 
مواجه می شویم که گرچه شدت آن از اسفند و فروردین ماه کمتر است، اما منجر به قرنطینه و تعطیلی هایی از کم تا زیاد 

خواهد شد. دوم اینکه مطابق با همه گیری آنفلوآنزای اسپانیایی که اوایل قرن گذشته بود، موج دوم خصوصا در پاییز و در نیمه 
کره شمالی شدیدتر و تعطیلات بیشتر و اقدامات بیشتری نیاز خواهد بود. پیش بینی سوم هم این است که در پاییز موج هایی خواهیم 

داشت، اما منجر به تعطیلی نخواهد شد. 
حریرچی در پاسخ به سوالی درباره داروهای مورد استفاده برای کرونا تصریح کرد: اینکه از چه دارویی برای بیماری استفاده می  شود بستگی به پزشک معالج و 
شرایط بیمار دارد اما آنچه مهم است این است که داروی موثر اختصاصی برای ویروس کرونا هنوز کشف نشده است و داروهای موجود دو دسته  اند؛ یکی داروهای 
ضد ویروس  های دیگرند که تأثیرات کم تا متوسط بر ویروس کرونا دارند؛ یکسری داروها نیز جانبی و مراقبتی  اند مثلا برخی بیماران همزمان با بیماری دچار 

التهاب در ریه یا درگیری کلیوی یا عفونت باکتریایی می  شوند که برای این مشکلات دارو داده می  شود.

کرونا از طریق گوش وارد بدن نمی شود
 متخصص گوش، حلق و بینی گفت: ویروس کرونا از طریق گوش وارد بدن نمی شود و تنها از طریق بینی و دهان وارد 
بدن می شود. سعید طلایی در رابطه با راه های ورود ویروس کرونا به بدن، اظهار کرد: ویروس کرونا از طریق گوش 
وارد بدن نمی شود و تنها از طریق بینی و دهان وارد بدن می شود که عمده ترین راه ورود آن از طریق بینی است.وی 

با بیان ابنکه یکی از راه های انتقال ویروس کرونا به افراد از طریق قطره های کوچک پخش شده در فضا از طریق عطسه 
و سرفه افراد آلوده است، افزود: اگر فردی در هنگام عطسه و سرفه کنار فرد آلوده به ویروس کرونا باشد، این ویروس از 

طریق راه تنفس، دهان، چشم و بینی وارد بدن او خواهد شد.این متخصص با اشاره به اینکه ویروس کرونا برخلاف ویروس 
آنفلوانزا سنگین و بزرگ بوده و در فضا زیاد معلق نمی ماند، تصریح کرد: قابل ذکر است ویرس کرونا ویروس جدید و ناشناخته ای 

است که اختلاف نظرهای زیادی در مورد این ویروس و رفتار آن وجود دارد، به طوری که برخی از محققان می گویند ویروس کرونا 2 تا  8 
ساعت در فضا باقی می ماند.متخصص گوش، حلق و بینی با تاکید بر اینکه افراد باید از تجمع زیاد در فضاهای بسته و مکان های عمومی مانند فروشگاه ها و 
مراکز خرید اکیدا پرهیز کنند، ادامه داد: توصیه می شود در ساعات خلوت به فروشگاه ها و مراکز خرید مراجعه کرده و فاصله اجتماعی را نیز به جد رعایت 
کنند.طلایی در رابطه با علل کاهش ویروس کرونا در فصل تابستان بر اساس پیش بینی های انجام شده، اظهار کرد: در فصل تابستان به دلیل باز بودن در 

و پنجره ها  هوا  تهویه می شود ولی اگر پنجره ها باز نباشد ویروس کرونا در آن مکان باقی می ماند.
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Government spokesman 
Ali Rabiei said on Saturday 
that trade between Iran 
and Venezuela, as two 
independent countries in 
the world, does not concern 
anyone in the world, adding 
that Iran will not sit idly by 
and it will sell its oil.
Speaking on the sidelines of 
a meeting of directors and 
heads of public relations at 
the Central Headquarters 
for Combating Commodity 
and Currency Smuggling, he 
added, "Iran and Venezuela 

are two independent 
states and governments. In 
addition to the entire world, 
we also have commercial 
exchanges with Venezuela."
The government 
spokesman also referred 
to some rumors in recent 
weeks about trade 
exchanges between Tehran 
and Caracas, saying that 
Iran is selling goods to 
Venezuela and buys goods 
from it, which is none of 
anybody's business in the 
world.

Iran exports 
two batches of 
antibody kits 
to Germany, 
Turkey
Iran has exported 
two batches of 
antibody kits 
to Turkey and 
Germany, said 
Hassan Safouri, 
director-general for 
medical equipment 
in Iran's Health 
Ministry.
However, PCR kits 
are still needed in 
the country, so they 
will not be exported 
for now, he said.
"I am not aware 
of the precise 
volume of exports, 
but there were 
two batches. The 
domestic producer 
of antibody kits has 
requested for export 
of 9,000 kits from the 
Health Ministry," he 
said.
Safouri went on to 
add that there are 
currently three 
knowledge-based 
companies that are 
producing testing 
kits in Iran and they 
are expected to 
provide 1.5 million 
kits to the Health 
Ministry in the 
next one and a half 
months.
There is one 
Serologic testing 
kits producer that 
can both export 
its products and 
meet the domestic 
demand, he said.
"The production 
of N95 and three-
layered masks, 
shield and other 
items have been 
developed. The 
production of three-
layered masks has 
increased four times 
now to 2.5 million 
per day, while N95 
mask production 
is 150,000 masks 
per day that can 
be used in health 
care centers and 
exported," he said.
Safouri noted that 
Iran imported 
testing kits from 
China and Europe 
at the early stages of 
coronavirus spread.
"Importing medical 
equipment has 
been slowed down 
due to the problem 
in obtaining an 
assigned official 
foreign currency 
rate. Hopefully. the 
Central Bank of 
Iran will resolve the 
issue," he added.
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Iran to continue selling oil: Spox

Hamid Qasemi, 
the head of CNG 
Department at the 
National Iranian 
Oil Refining and 
D i s t r i b u t i o n 
Company, said at a 
press conference 

on Wednesday that the 
scheme offers free of 
charge conversion services 
to drivers of taxis and 
commercial vehicles in the 
first phase, YJC reported.
To sign up for conversion, 
cab and pickup owners 
are required to register at 
Gcr.niopdc.ir, where their 
personal ID and vehicle 
information are checked to 
confirm their eligibility.
The first phase will only 
cover a part of vehicle types. 
A public call will be issued 
for the drivers of online taxis 
and other public transport 
vehicles in the next phases.
Qasemi noted that 
dilapidated vehicles cannot 
use the facility.
“The plan is expected 
to be executed in 14 
months, curbing gasoline 
consumption by 12 million 
liters and adding the 
same amount to the CNG 
consumption rate” he said.
The official added that the 
Ministry of Industries, Mines 
and Trade has prepared 
and certified over 400 
conversion centers in 25 
provincial centers to help 
implement the scheme. 
He emphasized that car 
owners are recommended 
to only visit authorized 
centers for a guaranteed and 
standardized result. 
“The scheme is estimated 
to require a budget of $570 
million, which is being 
supplied through savings 
made from the reduction of 

gasoline consumption [by 
raising fuel price and setting 
a quota], he added.
Two local banks are handing 
NIORDC in accomplishing the 
task,” he said. 
Qasemi also told reporters 
that the total process will be 
free of charge for applicants 
and local CNG tank producers 
have already received 65 
trillion rials ($382 million) 
to do their share of work.
“The current domestic 
capacity of CNG tank 
production is over 700,000 
per year,” he said.
He also emphasized that by 
maximizing local capacity for 
the production of CNG tanks, 
the figure will reach 900,000 
and the scheme will most 
probably be implemented as 
scheduled.
 Demand for CNG Hybrids
Following the government's 
decision to raise fuel prices 
on Nov. 15, 2019, compressed 
gas consumption has risen 
by 4 million cubic meters per 
day, Qasemi said.
“CNG consumption is 
growing rapidly. It surpassed 
21 mcm/d, up 11% in late 
November 2019. The figure 
exceeded 25 mcm/d at the 
end of the last Iranian year 
[March 19, 2020],” he added.
In the first two months 
after fuel rationing, close to 
30,000 car owners applied 
to convert their vehicles to 

CNG hybrids at authorized 
centers.
“Due to the large number of 
applicants, the authorized 
centers [supervised by 
NIORDC and Industries 
Ministry] initially followed 
the policy of first come, first 
served,” Ali Mahmoudian, 
the head of Alternative Fuels 
Union, said.
However, thanks to the 
web page specified for 
registration of applicants 
in the conversion scheme, 
turn taking will be followed 
in conversion centers as the 
only criterion.
“Much-needed parts and 
equipment to convert cars 
to CNG hybrids have been 
indigenized and centers will 
be working round the clock to 
meet rising demand.”
According to NIORDC, of the 
19 million vehicles in Iran, 
over 5 million have hybrid 
CNG engines. 
Long-Term Plan
Motivating people to switch 
to natural gas has long been 
on the Iranian government’s 
agenda. However, these 
efforts have mostly been 
limited to major cities like 
Tehran.
Long before the free services 
became the topic of debates, 
NIORDC started to offer low-
interest loans to owners of all 
commercial and passenger 
vehicles running on gasoline 

and diesel to convert them to 
CNG hybrids
With the introduction of 
various incentives, CNG 
consumption in the country 
has reached 25 million 
cubic meters per day, but the 
government aims to further 
increase the use of this clean 
fuel. 
Its endeavors have been 
aimed at curbing fossil fuel 
consumption and reducing 
toxic emissions released 
into the air by diesel engines 
that are considered heavy 
polluters.
However, according to 
the latest report, CNG 
consumption can increase to 
over 40 million cubic meters 
per day.
CNG is projected to comprise 
35% of Iran's total fuel 
consumption by the end of 
the Sixth Five-Year Economic 
Development Plan (2017-
22). To achieve this goal, the 
government has launched 
the initiative to motivate 
more drivers to convert their 
gas-burning vehicles to CNG 
hybrids.
Iran has over 2,500 CNG 
stations and ranks fifth in 
global CNG consumption. 
Boosting the CNG share in the 
fuel basket can have multiple 
advantages, especially as it 
reduces gasoline demand 
and air pollution.

MSC Tops Steel Production
With an output of 1.63 million tons, Mobarakeh Steel 
Company had the largest share of steel production in Iran 
during the first month of the current Iranian year (March 
20-April 19).
The company produced 737,338 tons of finished steel 
during the month, posting a 3% decline compared with 
last year's corresponding period.
In addition, 900,553 tons of semi-finished products were 
produced by MSC, up 9% year-on-year, the Iranian Mines 
and Mining Industries Development and Renovation 
Organization’s latest report shows.
Located in southwestern Isfahan, Mobarakeh Steel 
Company is the biggest steel producer in Iran as well as the 
Middle East and North Africa region.
In terms of finished steel production, MSC was followed 
by Esfahan Steel Company (ESCO) with 179,201 tons 
(down 1% YOY), Oxin Steel Company with 77,715 tons 
(up 23% YOY), Ahvaz Rolling and Pipe Manufacturing 
Company with 28,000 tons (up 180% YOY), IASCO with 
22,785 tons—22,721 tons of rebar (up 6% YOY) and 64 
tons of “other products”, Azarbaijan Steel Company with 
15,513 tons (down 33% YOY), Khorasan Steel Company 
with 14,504 tons (down 75% YOY), Bonab Steel Company 
with 10,478 tons, INSIG with 17,991 tons, including 
8,436 tons of rebar (up 48% YOY), 8,696 tons of beams 
(up 285% YOY) and 859 tons of pipes (up 25% YOY), and 
Chaharmahal-Bakhtiari Automotive Sheet Company with 
6,330 tons (down 71% YOY).
MSC was followed in semis production by KSC with 
345,385 tons (up 6% YOY), ESCO with 171,776 tons (down 
15% YOY), South Kaveh Steel Company with 100,516 tons 
(down 1% YOY), Chadormalu Steel Company with 88,910 
tons (up 1% YOY), Arfa Iron and Steel Company with 
60,190 tons (down 22% YOY), Bardsir Steel Complex with 
49,371 tons (up 258% YOY), Iran Alloy Steel Company 
with 44,960 tons (up 14% YOY), Khorasan Steel Company 
with 20,380 tons (down 79% YOY), Bonab Steel Company 
with 14,681 tons and INSIG with 1,232 tons.
The above-mentioned heavyweight steelmakers of Iran 
produced a total of 2.9 million tons of steel (semis and 
finished) during the month ending April 19.
A total of 1.1 million tons of finished steel products, 
including hot- and cold-rolled coils, rebar, beams, pipes, 
wide and galvanized sheets were produced by these steel 
mills during the period under review to register a 4% YOY 
decline.
They produced a total of 1.79 million tons of semi-finished 
steel, including ingot, bloom and billet (semi-finished 
products) during the month, up 1% year-on-year.
World's 9th Biggest Steelmaker
The World Steel Association's latest report shows Iran is 
the world’s ninth biggest crude steel producer. 
The country produced a total of 8.48 million tons of crude 
steel during January-March 2020, which indicates a 
42.3% year-on-year rise.Iran’s crude steel output stood 
at 31.9 million tons in 2019, up 30.1% YOY.The country is 
aggressively pursuing the target of becoming the world’s 
sixth largest steel producer as per the 20-Year Vision Plan, 
which targets annual production capacity expansion to 
55 million tons and 20-25 million tons of exports per year 
by 2025. Iranian steel mills have so far realized about 35 
million tons of the capacity target.
The nominal steel production capacity of Iran currently 
stands at over 35 million tons per year.
The Iranian Mines and Mining Industries Development 
and Renovation Organization's latest report on under-
construction steel production units shows a total of 
19.1 million tons will be added to Iran’s annual steel 
production capacity when the construction of all these 
units is completed in the fiscal 2023-24.
The addition of 19.1 million tons when the under-
construction projects come on stream to the current 
capacity means the aggregate output capacity will reach 
54.1 million tons by March 2024, which is only 900,000 
tons short of the target, for which Iranian steelmakers have 
one more year to reach.  

A nationwide scheme has been launched to convert 
1.46 million gasoline-powered public transport 
and commercial vehicles to compressed natural 
gas hybrids.

Iran to Convert 1.5 Million Vehicles Into 
CNG Hybrids
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“Much-needed 
parts and 
equipment to 
convert cars to 
CNG hybrids 
have been 
indigenized and 
centers will be 
working round 
the clock to meet 
rising demand.”
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It seems that the US 
is trying to create 
an international 
consensus against 
China by repeating 
accusations that 
China has not 

provided the international 
community with the right 
information about COVID-19. 
What is your take of this? What 
are the real motives behind 
this?

Certain people in the US, out 
of political calculations, went 
from bad to worse, stigmatizing 
and smearing China with all 
they've got in an attempt to shift 
the blame. China has been open, 
transparent and responsible 
in releasing information on 
the epidemic. It can stand the 
test of history. We hope the US 
can also make sure that what 
they say and do and their data is 
responsible to the people and 
could stand the test of history.
When Wuhan was locked down 
on January 23, there was only 
one officially confirmed case 
in the US. When the US closed 
its border to China on February 
2, there were 11. When the 
US announced a nationwide 
emergency state on March 
13, there were 1264. When 
the lockdown was lifted in 
Wuhan on April 8, there were 
already 400,000. Today, the 
number of confirmed cases 
in the US tops 1.3 million with 
more than 80,000 deaths. It 
took less than 100 days for 
the number to jump from just 
one to over one million. What 
has the US government been 
doing during these 100 days? 
The WHO head said that to all 
countries around the world, 
the warning from China is the 
same and the signal is clear. 
Why is it that some countries 
made adequate reactions and 
effective interventions, while 

the US failed to do so? Blaming 
others won't solve one's own 
problems and bring back lost 
lives. We genuinely hope that 
those American politicians 
who are so bent on the blame 
game will change course and 
focus on fighting the epidemic 
inside the US so that more lives 
will be saved and their people's 
health and security be better 
protected.
If the US and its allies become 
able to create such a consensus 
against China, what can be the 
consequences for China?
The US is exerting pressure 
on its Allies and on other 
countries as well. Actually 
the US is asking them to be an 
accomplice in framing China. 
As we all know, the US, out of 
domestic political needs, has 
repeatedly ignored the facts so 
that it can dump the blame on 
others. It is true that a choice 
has to be made by Europe and 
others, not between China 
and the US, but between lies 
and facts, between unilateral 
bullying and multilateral 
cooperation. It is easy to make 
such a choice and in fact, many 
countries have done so with 
action. On strengthening 
solidarity and cooperation to 
combat the epidemic, China 
has always stood firmly with 
the UN, the WHO, and other 
countries and made every 
possible contribution, while 
the US stands on the opposite 
side of the vast majority of the 
international community.
Do you see any relation 

between these claims and the 
US major strategy to contain 
Beijing as its main rival?
The development of China-
US relations over the past 40 
years has proven that China 
and the United States stand 
to gain from cooperation and 
lose from confrontation. China-
US relations have far gone 
beyond the bilateral scope and 
assumed great significance to 
world peace, security, stability, 
and prosperity. While China-US 
relations once again stand at a 
crossroads, China has always 
been on the side of cooperation 
and hopes the United States 
meet us halfway.
How do you see the 
cooperation between Iran 
and China in the fight against 
COVID-19? How did you find 
Iran’s capabilities and medical 
infrastructures in this fight?
In this fight against the 
epidemic, the solidarity 
and mutual assistance 
between China and Iran fully 
demonstrate the profound 
friendship between the two 
countries and peoples.
Chinese and Iranian high-
level officials maintain close 
communication. President 
Xi Jinping and President 
Rouhani have held telephone 
conversations and exchanged 
letters. State Councilor and 
Foreign Minister Wang Yi and 
Foreign Minister Zarif have 
also made several phone calls. 
At the critical moment of the 
Chinese people's fight against 
the epidemic, Iran was the first 

country to extend sympathy 
and provide materials to China. 
We will always remember 
that. After the outbreak of the 
epidemic in Iran, the Chinese 
government and various 
institutions, enterprises, 
and the public of China also 
extended a helping hand 
to Iran. China sent its first 
medical expert team to Iran 
to assist its fight against the 
epidemic. The epidemic has 
caused temporary difficulties 
for bilateral cooperation but 
cannot cut off the strong ties 
between the two countries. 
The epidemic will end, and 
the mutual support during 
the epidemic will surely 
consolidate and further our 
comprehensive strategic 
partnership.
We are happy to see that 
under the leadership of the 
Iranian government and with 
solidarity and the rigorous 
response of the Iranian people, 
the measures taken by Iran 
are producing results as its 
epidemic curve is steadily 
leveling off. WHO officials also 
commended  Iran ’s response,  
saying that Iran ’s health 
officials and medical workers 
are working very hard to 
contain the epidemic and save 
lives. The government is also 
mobilizing the strong national 
health system and disaster 
management capabilities 
to tackle the epidemic. We 
are confident in the Iranian 
government and people’s last 
victory over the epidemic.

US Continues to 'Steer Violence' 
amid World's Fight against 
COVID-19: Iran
Iran’s Foreign Ministry spokesman slammed the US for 
continuing to “cause division” and “steer violence” globally 
as the world struggles to cope with the coronavirus crisis.
“While the world needs to get united in solidarity and unified 
in action against #COVID19 pandemic, the US continues 
to disrupt, distract and sabotage,” Seyed Abbas Mousavi 
tweeted late on Saturday.
In apparent references to Washington’s recent decisions to 
defund the World Health Organization and extend a UN arms 
ban on Iran, he added, “From West Asia to Latin America and 
from UNSC to WHO, the US causes division, steers violence 
and spoils multilateral institutions”.  
US President Donald Trump said Saturday morning that he 
was considering restoring some funding to the WHO after 
the White House froze its contributions to the international 
agency last month despite widespread criticism from global 
leaders and Democrats in Congress who view the move as 
dangerous.  
On Saturday, US Secretary of State Mike Pompeo also 
threatened that Washington will "exact consequences" if 
the International Criminal Court (ICC) moves ahead with a 
potential war crimes investigation into Israel.
Pompeo's warning came after the ICC prosecutor decided 
to consider Palestine a state with the ability to submit 
complaints that could trigger probes into war crimes Israel 
committed in the occupied West Bank and the besieged Gaza 
Strip.
Kabul Appreciates Medical 
Support for Afghan Migrants in 
Iran
The Ministry of Foreign Affairs of Afghanistan has expressed 
gratitude to the Islamic Republic for providing humanitarian 
support and medical services for the Afghan nationals 
residing in Iran amid the coronavirus epidemic, an Iranian 
official said.
Director-General of the Iranian Interior Ministry’s 
Department of Foreign Nationals and Migrants, 
Mahdi Mahmoudi, said the Islamic Republic’s effective 
humanitarian measures in the treatment of foreigners 
infected with the novel coronavirus have drawn appreciation 
from Kabul.
The Ministry of Foreign Affairs of Afghanistan has 
commended the Islamic Republic and the governors of Iran’s 
border provinces several times for treating Afghan patients 
and offering humanitarian support to the migrants after the 
outbreak of COVID-19, he said.
The consulates of Afghanistan in Iran’s provinces of Khorasan 
Razavi and Sistan and Balouchestan have sent messages of 
gratitude to the Iranian Foreign Ministry, Mahmoudi said, 
according to the Iranian government’s official website.
The official emphasized that Iran pursues the policy of 
offering medial services and healthcare support to all people 
without discrimination, and that foreign citizens infected 
with coronavirus in Iran receive free treatment at hospitals 
across the country.
Since the outbreak of the coronavirus in Iran in February, 
Afghan migrants and residents in the country have received 
free medical supplies such as disinfectants, masks and gloves, 
he said.

China was, is, will be peace builder and 
promoter in ME: Chinese amb.

Chinese ambassador to Tehran Chang Hua 
in an interview with Mehr News agency 
criticized the US baseless accusations over 
the outbreak of coronavirus, adding "China 
was, is and will be peace and stability builder 
and promoter in the region."
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Palestinian causes not to 
be fallen into oblivion by 
COVID-19: MP
A newly-elected representative of Tehran in the 11th Parliament 
Seyyed Nezameddin Mousavi said on Sunday that outbreak of 
coronavirus, COVID-19, will not cause Palestinian ideals and 
causes to fall into oblivion.
The spread of coronavirus pandemic has led to holding a 
different International Quds Day than before, he said, adding, 
“this issue does not mean that the demand of Al-Quds liberation 
will be wiped out from mind of people.”

He pointed to the significance of commemoration of 
International Quds Day, and added, “the issue of Palestine is not 
a symbolic and abstract issue, rather, it is a very important and 
real one which is the major concern of Muslims and freedom 
seekers in the world.”
"Like previous years, people in different parts of the world 
will observe the International Quds Day deservedly. Although 
International Quds Day may not be held like the previous years 
due to the spread of coronavirus and also observation of social 
distancing, this issue does not mean that the Palestinian cause 
and demand of liberation of Quds will be fallen into oblivion by 
people.”
Elsewhere in his remarks, he said, “the issue of Palestine is 

not limited to Quds Day. Muslims 
and freedom-seekers in various 
parts of the world should always 
keep Palestinian causes ‘alive’ 
in line with accelerating the 
obliteration of the Zionist regime.”
The liberation of Palestine is the 
major concern of Muslims in the 
world, he said, adding, “raising some 
issues such as the so-called 'Deal of Century' and also 
heinous crimes of the United States and Zionist regime in 
Palestine will cause people of the world to show their disgust 
towards these heinous moves like the previous years.”

The US is exerting 
pressure on its 
Allies and on other 
countries as well. 
Actually the US is 
asking them to be 
an accomplice in 
framing China. 
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Iran-Iraq 
relations 
can become 
successful 
role model of 
cooperation
 Iranian Minister of 
Defence Brigadier 
General Amir 
Hatami held a video 
conference with his 
Iraqi counterpart 
Juma Anad Saadoun, 
discussing the 
expansion of defence 
cooperation.
During the video 
call, General Hatami 
Congratulated the 
appointment of Iraq’s 
new defense minister 
and expressed 
satisfaction with 
the formation of the 
government based on 
the will and national 
consensus and within 
the framework of the 
interests of all ethnic 
groups and religions 
in Iraq.
“An integrated, 
independent and 
powerful Iraq, with 
the participation 
of all ethnic groups 
and religions, is our 
fundamental policy,” 
he said, adding, 
“Therefore, we 
hope that the Iraqi 
government will be 
successful in fulfilling 
its responsibilities 
and duties, especially 
in fulfilling its 
national aspirations, 
improving economic 
conditions, and 
fighting against 
coronavirus.”
“We are ready to 
share our capacities 
and experiences with 
Iraq and expand our 
cooperation with it as 
a strategic partner,” 
General Hatami 
stressed.
He emphasized 
that the relations 
between Iran and 
Iraq can become a 
successful role model 
of cooperation.
He also invited the 
Iraqi Defence Minister 
to visit Iran.
At the end of the 
meeting, General 
Hatami wished 
success to the Iraqi 
government in 
fighting against 
coronavirus and 
announced, “A number 
of corona diagnosis 
kits and other medical 
supplies will be 
delivered to the Iraqi 
Embassy in Tehran 
as a gift from Iran’s 
Ministry of Defense,” 
Hatami noted, 
wishing.

Iran
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ISFAHAN
N E W S

 “Nothing left of JCPOA”: 
chairman of key Parl. cmte.
 Chairman of the Iranian Parliament’s National Security and 
Foreign Policy Commission says that Iran was the only side 
adhering to its commitments under the Joint Comprehensive 
Plan of Action (JCPOA).
“There is nothing left of the JCPOA to discuss in the National 
Security and Foreign Policy Commission,” Mojtaba Zonnour told 
Mehr News Agency on Sunday.
According to the deal, continued the lawmaker, both Iran and 
other parties had some commitments and it was agreed to 
remove anti-Iran sanctions. “Sanctions are still in place despite 
the fact that Iran stuck to all its commitments.”
“We reduced our commitments to the deal because other parties 
do not do their part,” he said.
The JCPOA was signed in 2015 between Iran and the so-called 

5+1. Iran accepted to limit its nuclear program in return for 
the removal of UN sanctions. Despite all the reports of the IAEA 
which approved Iran’s adherence to its commitments, US 
President Donald Trump pulled his country out of the deal in May 
2018 and unilaterally imposed harshest sanctions against Iran 
in defiance of the international law.
Tehran implemented a 1-year ‘strategic patience’ in face of 
sanctions, calling on other parties to the deal to safeguard its 
interests. One year after the US withdrawal, Tehran announced 
that it would reduce commitments to the deal in 60-day intervals.
Tehran’s fifth and final step was taken in early January. Iran 
announced that it will observe no operational limitations on 
its nuclear industry, with regard to the capacity and level of 
uranium enrichment, the amount of enriched materials as well 
as research and development.
The Iranian government, however, emphasized that it will 
continue to cooperate with the International Atomic Energy 

A g e n c y 
(IAEA) as was the case in the past. 

Iran has repeatedly announced that it is ready to resume fulfilling 
its commitments under the landmark nuclear deal if sanctions 
imposed on the country are removed and it can avail itself of the 
JCPOA's benefits.

News



Iran unveils advanced protective suit for medical personnel
Iran has unveiled what it calls its “most advanced” protective suit for the medical 
personnel fighting against the novel coronavirus.Seven types of the medical 
clothing have been produced in a short period of time using domestically-made 
fabrics.The latest and most advanced example is made of a type of domestic fabric 
which is particle-resistant, but the breath of the staff can be transmitted outside easily.
During a ceremony held at the health ministry, Deputy Health Minister Mohammad 
Reza Shanesaz said, “In the first days of the corona outbreak in the country, the government 
faced many problems in providing personal items and protective equipment to the medical staff”.“For medical 
clothing and its fabrics, we were completely dependent on foreign countries. Of course, two to five thousand 
protective clothing were produced every day using imported fabrics, but the need reached 100,000 per day,” 
he noted.

Head of Iran's Materials 
and Energy Center (MERC) 
announced on Sunday that Iran 
and Turkey are to jointly start 
designing, manufacturing and 
testing of new wind turbine 
blades.As Alireza Khavandi 
said, under the framework of 
Iran-Turkey research projects, 
titled as TUBITAK-MSRT 
Joint Call 2020, and out of 
164 proposed projects, the 
two sides are to cooperate on 
22 joint projects within the 
next two years, among which 
stands manufacturing of wind 
turbine blades.The project 
will be jointly implemented 
by the Middle East Technical 
University of Turkey and MERC 
and will be observed by the 
Scientific and Technological 
Research Council of Turkey 
(TUBITAK) and the Iranian 
Ministry of Science, Research 
and Technology.

CALL TO PRAYER TIME IN ISFAHAN

WEATHER
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Morning call to prayer : 
04:28:31  
Noon call to prayer : 
12:59:47  
Evening call to prayer: 
20:16:31  
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Iran, Turkey 
to cooperate on 
manufacturing wind 
turbine blades
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An aggregate of 30,690 tons of copper anode were 
produced during the month under review, down 
2% YOY, the Iranian Mines and Mining Industries 
Development and Renovation Organization’s 
latest report shows.
Production of copper cathode amounted to 
17,959 tons during the month, down 17% YOY.
More than 12.03 million tons of copper were 
extracted during the month to April 19, down 
21% YOY. 
Sulfide ore extraction stood at 4.35 million tons, 
down 8% YOY. 
A total of 705 tons of molybdenum were produced 
during the one-month period, which indicates a 
2% decrease YOY.
 New Copper Projects Inaugurated in South
Four development projects related to copper 
industry were inaugurated in Kerman Province 
on May 7 by President Hassan Rouhani.
A total of 2.21 trillion rials ($13 million) have 
been invested in these projects, which are said to 
have created more than 200 new jobs, IRIB News 
reported. 
Located in the southern province's Shahr-e Babak 
County, the following new projects are to do with 
the development of Khatunabad Copper Refinery 
Plant: expansion of its copper anode smelting 
plant, a new copper concentrate storage facility, a 
sulfuric acid plant and an oxygen plant.
The expansion of copper anode smelting plant 
has entailed technology improvement and 
increased copper anode production by 50%, from 
80,000 tons to 120,000 tons per year. 
The copper concentrate storage facility has the 
capacity to store 60,000 tons. 
The acid plant has the capacity to produce around 
600,000 tons of sulfuric acid per year. 
The oxygen plant has the capacity to produce 440 
tons of oxygen per day. 

Managing Director of the National Iranian Copper 
Industries Company Ardeshir Sa'd-Mohammadi 
told IRNA that with the new projects on stream, 
Iran’s copper smelting capacity will increase to 
400,000 tons per year.
World's 9th Largest Reserve
According to the United States Geological Survey, 
Iran holds the world's ninth largest copper 
reserves.
Iran holds about 4 billion tons of estimated copper 
reserves, according to the Geological Survey of 
Iran.

With an annual production of 34.5 million tons, 
Iran is currently the world’s eighth biggest copper 
producer in the world, says Sa'd-Mohammadi, 
adding that with the development of mineral 
explorations, the country will soon ascend to the 
seventh rank.
According to the official, Iran’s copper reserves 
make up 4.15% of the global copper reserves, Fars 
News Agency reported.
Iran's major Sungun Copper Mine’s reserves 
exceed 1.2 billion tons while those of Miduk 
Copper Mine surpass 500 million tons.
According to Sa'd-Mohammadi, the copper 
industry has a 50-million-ton share in Iran's 
annual mineral output.
Taking into account the development of copper 
mines of Der Alo Copper Mine, Darezar Copper 
Mine and Khatunabad (all three in Kerman 
Province) as well as new explorations, Sa'd-
Mohammadi believes the country’s copper 
reserves will last for the next 100 years at least.
Exports of copper and downstream products in 
the fiscal 2019-20 stood at 365,070 tons worth 
about $917.53 million, down by 52% in tonnage 
and up by 13% in value YOY.
Copper and downstream products’ imports stood 
at 1,870 tons worth $17.42 million, indicating a 
93.3% and 90.7% decrease in tonnage and value 
respectively YOY.
Copper and downstream products were the 
third major mineral commodity on the list of the 
country’s mineral trade.
On July 3, 1972, Kerman Sarcheshmeh Copper 
Mines Company was incorporated and in 1976, it 
was renamed National Iranian Copper Industries 
Company, which encompasses all copper mine 
operations in the country. 

"More than anything, this pandemic 
has fully, finally torn back the curtain 
on the idea that so many of the folks 
in charge know what they’re doing," 
Obama said in the address, which was 
streamed online. "A lot of them aren’t 
even pretending to be in charge."
"If the world’s going to get better, it’s 
going to be up to you," he said.
The commencement address was 
delivered to 27,000 students at 78 
historically black colleges and 
universities in a two-hour event called 
"Show Me Your Walk HBCU Edition."
Obama is expected to participate in 
a second commencement ceremony 
hosted by NBA star LeBron James for 
graduating high school seniors. The 
event will be televised.
Since leaving office three years ago, 
Obama has rarely criticized Trump 
publicly.
"President Trump’s unprecedented 
coronavirus response has saved lives," 
said White House press secretary 
Kayleigh McEnany said in a statement 
Saturday evening. "His early travel 
restrictions and quarantines protected 
the American public while his Paycheck 
Protection Program and direct 
payments to Americans got needed 
economic relief to our country."
"Moreover, President Trump directed 
the greatest mobilization of the 
private sector since World War II to 
fill the stockpile left depleted by his 
predecessor," the statement said. 
"As we look to the future, we have the 
President who ushered in the hottest 
economy in modern history ready to do 
it a second time.”

In a private phone call with thousands 
of alumni of his administration last 
week, Obama called the Trump 
administration’s response to the 
coronavirus pandemic an “absolute 
chaotic disaster."
Obama also said during the call 
that "seeing others as an enemy" 
had "become a stronger impulse in 
American life" and had weakened the 
response to the global crisis, NBC News 
reported.
Last month Obama endorsed his 
former vice president, Joe Biden, for 
president, saying he was the right 
person to "guide us through one of our 
darkest times."
In the commencement address 
Saturday, Obama also touched on the 
racial disparities of the coronavirus 
pandemic that is disproportionately 
impacting people of color.
"And let's be honest — a disease like 
this just spotlights the underlying 
inequalities and extra burdens that 
black communities have historically 
had to deal with in this country," Obama 
said. "We see it in the disproportionate 
impact of COVID-19 on our 
communities, just as we see it when a 
black man goes for a jog, and some folks 
feel like they can stop and question and 
shoot him if he doesn’t submit to their 
questioning."
Obama was referencing the killing 
of Ahmaud Arbery, a black man who 
his family says was out for a jog when 
he was chased and fatally shot by 
two white men in late February. The 
shooters were not arrested until May, 
after a video of the killing was shared 
widely online.
"Injustice like this isn't new. What is 
new is that so much of your generation 
has woken up to the fact that the status 
quo needs fixing; that the old ways 
of doing things don't work," Obama 
added.

IMIDRO Reviews Upstream Copper Output Obama Slams Trump Administration's 
Leadership amid Coronavirus Pandemic

National Iranian Copper Industries Company and 
its subsidiaries, including Sungun Complex, Miduk 
Complex and Sarcheshmeh Copper Complex, produced 
an aggregate of 102,902 tons of copper concentrate 
during the first month of the current Iranian year (March 
-20April 19), remaining unchanged in output compared 
with last year’s corresponding month.

Former US President Barack Obama criticized “the folks in 
charge” for their response to the coronavirus pandemic in 
a commencement address Saturday, offering some of his 
most pointed condemnation of President Donald Trump’s 
administration.

In the 
commencement 
address Saturday, 
Obama also 
touched on the 
racial disparities 
of the coronavirus 
pandemic that is 
disproportionately 
impacting people 
of color.

According 
to Sa'd-
Mohammadi, the 
copper industry 
has a -50million-
ton share in Iran's 
annual mineral 
output.



صاحبان سهام عدالت مراقب کلاهبرداری ها باشند
طرح توزیع سهام عدالت، رویکرد چند ساله برای تقویت توان اقتصادی خانوارها در پس انداز و سرمایه گذاری 

بلندمدت است.
طرح توزیع سهام عدالت که از ســال ۱۳۸۵ آغاز شده است، فقط محدود به خرید و فروش سهام نیست بلکه 
بستری گسترده برای توسعه اقتصادی و سرمایه گذاری های مشترک و توسعه اشتغال در سراسر کشور است و 

حدود ۵۰ میلیون نفر را پوشش می دهد.
کارشناسان بازار سرمایه هم توصیه می کنند شهروندان این سهام را حفظ کنند و از همه مزایای آن بهره مند شوند، 

حتما در نگهداری آن دقت کنند و به راحتی از دست ندهند.
گاهی شنیده می شود که برخی سهامداران عدالت آن را به صورت وکالتی می فروشند که غیرقانونی است و سبب متضرر شدن دو 

طرف معامله خواهد شد. توصیه شده است شهروندان سهام عدالت خود را به صورت وکالتی هم نفروشند.
شهروندان در اینده می توانند در چارچوب قانون از همه ارزش ها و منافع و مزایای آن بهره مند شوند.

این طرح در جهان هم بی نظیر و موفق است و اهداف اصلی آن انتقال مدیریت و مالکیت و گسترش عدالت اجتماعی و توسعه فرهنگ سهامداری 
است و از شهروندان مشمول سهام عدالت هم انتظار می رود در حفاظت از دستاوردهای این طرح همکاری کنند.

کدام خودروها توقف تولید پراید را جبران می کنند؟
با توقف تولید پراید سایپا از دو خودرو برای پاسخ به تقاضا رونمایی کرد.

گروه خودروسازی سایپا تنها خودروساز ایرانی است که تجهیزات و توانایی ساخت خط تولید بدنه خودرو را 
دارد و براساس همین توانمندی خط رباتیک تولید بدنه دو منظوره محصولات جدید خود را نصب و راه اندازی 
کرده است. سید جواد سلیمانی مدیرعامل گروه سایپا از تیرماه سال گذشته در راستای اجرای برنامه توقف تولید 

 Q۲۰۰ و S۲۰۰ محصولات خانواده پراید و برای جبران افت تیراژ آن، دستور افزایش ظرفیت تولید محصولات
شامل خودروهای خانواده ساینا و خانواده کوییک در گروه خودروسازی سایپا را ابلاغ کرد و به همین منظور طراحی، 

ساخت، نصب و راه اندازی خط رباتیک جدید برای تولید بدنه این خودروها در شرکت پارس خودرو آغاز و در کمتر از ده  
ماه در میانه اولین فصل از سال جهش تولید آماده راه اندازی شده است.

این خط بدنه شامل ۱۴۵ دستگاه فیکسچر و ابزار، ۶ دستگاه ربات و دو دستگاه سیستم EMS است.
از مهمترین ویژگی های این خط تولید، می توان به طراحی و ساخت کامل تمامی تجهیزات در شرکت سایپا به دست متخصصان ایرانی و استفاده از 
منابع داخلی کشور در کنار بهره گیری از تکنولوژی روز دنیا و نیز کاهش ارزبری راه اندازی آن نسبت به خطوطی است که در سالیان گذشته از خارجِ 

کشور تامین شده است، اشاره کرد.

ایسنا
گــزارش
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با نوساناتی که در 
بازارهای سهام در 

کشورهای مختلف 
دنیا ایجاد شده، 
سرمایه گذاران 

بسیاری انتظار دارند 
با توجه به عدم 

قطعیت موجود و 
افزایش نگرانی ها 

 روند صعودی قیمت 
طلا ادامه یابد
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بازگشت بلیت هواپیما 
به نرخ های بالا

نرخ بلیت پروازهای داخلی بار دیگر 
همزمان با افزایش پروازهای داخلی 
در تعدادی از مســیرها به نرخ های 

بالای ۵۰۰ هزار تومان بازگشت.
همزمان بــا ازســرگیری پروازهای 
داخلی، قیمت بلیــت هواپیما نیز به 
نرخ های قبل کرونا برگشت. این در 
حالی است که در شــرایط کرونایی، 
برخی شــهرهایی که پروازهایشان 
ادامه داشــت، به دلیل کاهش تقاضا 
به زیر ۲۰۰ هزار تومان رســیده بود 
اما همزمان با شــروع مجدد پروازها 
و افزایش تقاضای ســفر، بلیت این 
پروازها به نرخ های بهمن ماه ســال 

گذشته برگشته است.  
پس از آنکه شــورای سلامت کیش 
با آغاز پروازها به ایــن جزیره از ۲۵ 
اردیبهشــت موافقت کــرد، تورها 
و پروازهای کیش نیز آغاز شــده و با 
توجه به نزدیک بودن تعطیلات عید 
فطر، بلیت پروازهای کیش با رشــد 
سرسام آور قیمت ها روبه رو شده است. 
این افزایش قیمت ها در حالی است 
که شرکت های هواپیمایی همچنان 
از دریافت تسهیلات حمایتی در برابر 
آسیب های شــیوع کرونا به کسب و 
کارها که مصوب ستاد ملی مبارزه با 
کرونا و شــورای پول و اعتبار بود، باز 
مانده اند؛ به نظر می رســد ایرلاین ها 
با افزایش نرخ بلیت ها به دنبال جبران 

این کاهش درآمدها باشند.

مهر
خـــبـــر
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همیــن مســئله موجب 
شــد که میــزان تولید و 
فروش آن ها متوقف شده 
و درآمدزایی و ســودآوری 
آنها بــا کاهش شــدید و 

بی سابقه ای روبه رو شود.
گــزارش  اســاس  بــر 
Financial Times، اما در این میان 
با توجه به تغییر ناگهانی نیازهای مردم، 
برخی از کســب و کارها و صنایع نسبت 
به قبل رشد بیشتری پیدا کرده و از اقبال 
عمومی بیشــتری به علت پاندمی کرونا 
برخوردار شــدند که از مهمترین آنها می 

توان به موارد زیر اشاره کرد: 

  صنعت تفریحات آنلاین:
به علت نیاز بیشتر مردم به پر کردن اوقات 

فراغت و وقت گذرانی در دوران قرنطینه 
خانگی طبیعیست که مدت زمان بسیار 
بیشــتری را نســبت به قبل به تفریح و 
سرگرمی از راه دور یعنی آنلاین و اینترنتی 
خواهند پرداخــت. از مهم ترین بازیگران 
صنعت تفریحات آنلاین می توان به شبکه 
های اجتماعی، اپلیکیشن های پیام رسان، 
گیمینگ و بازی های آنلاین، کنســول 
های بازی همچون پلی استیشن و ایکس 
باکس، سرویس های پخش آنلاین فیلم و 
سریال، استریم آنلاین موسیقی، رادیوهای 

اینترنتی و پادکست اشاره کرد.

  صنعت بیمه: 
با توجه به قرنطینــه خانگی بالغ بر نصف 
جمعیت جهان، بســته شــدن مرزهای 
زمینی، دریایی و هوایی، ممنوعیت سفر 
و هرگونه تردد داخلــی و بین المللی در 
بسیاری از کشورهای جهان آمار تصادفات 
جرحی، فوتی و بدنه ای بــه میزان قابل 

توجهی کاهش یافته است.

  صنعت فروش آنلاین: 
با توجه به شیوع گســترده ویروس کرونا 
و قرنطینه خانگی شهروندان، در صورتی 
 که نیاز به خریداری محصولات مختلف 
بــه توانســتند  نمــی   داشــتند 

 فروشــگاه های فعال در سطح شهر خود 
مراجعه کرده و محصول مورد نظرشــان 
را خریداری و اســتفاده کننــد؛ بنابراین 

 فروشــگاه های آنلایــن و اینترنتی در
 حوزه هــای مختلف توانســت به خوبی 
سودآوری و درآمدزایی بسیار بالایی را در 

این بازه زمانی کسب کند.

  صنعت دارویی: 
از آنجایی که مــردم تحت تاثیر تبلیغات 
مختلف به منظور کاهش احتمال ابتلا به 
ویروس کرونا و افزایش سیستم ایمنی بدن 
خود قرار گرفته بودنــد، میزان خریداری 
و اســتفاده از داروهای مکمــل و تقویت 
کننده سیستم دفاعی بدن در زمان بحران 
 پاندمی کرونا افزایــش قابل توجهی پیدا

 کرده است.

  صنعت مواد شوینده و بهداشتی:
با توجه به توصیه سازمان بهداشت جهانی 
و وزارت بهداشت در کشورهای مختلف 
جهان مبنی بر شست و شوی مکرر دست 
به مدت ۲۰ ثانیه و ضدعفونی کردن تمامی 
سطوح، خریداری و استفاده مردم از مواد 
شوینده بهداشتی و ضدعفونی کننده به 
میزان قابل توجه و بی ســابقه ای رشد و 
افزایش یافته است که این مسئله موجب 
رشــد درآمد زایی و سودآوری شرکت ها 

و کسب و کارهای فعال در این حوزه شد.

  صنایــع موبایل و پخــش زنده 
اینترنتی )استریم(

سهام شرکت های ارائه دهنده پخش زنده 

 ،iQIYI ،اینترنتی از جمله اپل، نتفلیکس
یوتیوب و گوگل طی این مدت رشد قابل 

توجهی تجربه کرده است.
انتظار می رود، به دلیل قرنطینه، تقاضای 
مصرف کنندگان برای بازی های اینترنتی 
 App Store و دیگر اپلیکیشــن های

افزایش یابد.
در حال حاضر، ۱۶۷ میلیون نفر از خدمات 
نتفلیکس بهــره می برنــد. پیش بینی 
می شود، در نیمه دوم سال ۲۰۲۰، تعداد 
کاربران این کمپانی ۱۷ درصد بیشتر شود.

به دلیل لغو شدن کنسرت ها و رویدادهای 

دســته جمعی دیگــر، تعــداد کاربران 
بازی هایــی چــون Plague Inc و 
پلتفرم های ارائه دهنده خدمات استریم 
ماننــد Twitch و WeChat افزایش 

یافته است.
داده های جمع آوری شده از مرورگر چینی 
بایدو نشان می دهد که جستجوی کلمه 
»بازی« ۶۰ درصد بیشــتر شــده است. 
گیمرها احتمــالا زمان بیشــتری را به 
سرویس های یوتیوب و دیگر سرویس های 

ویدیویی اختصاص می دهند.

  صنعت طلا
طلا از ابتدای سال جاری میلادی تاکنون 
حدود ۱۰ درصد رشد کرده و به جز چند 
دوره کوتاه، به کمتر از هزار و ۶۰۰ دلار در 

هر اونس نرسیده است.
با نوســاناتی که در بازارهای ســهام در 
کشــورهای مختلف دنیا ایجاد شــده، 
ســرمایه گذاران بســیاری انتظار دارند 
بــا توجه بــه عــدم قطعیــت موجود و 
 افزایش نگرانی ها رونــد صعودی قیمت 

طلا ادامه یابد.

کرونا به افزایش تولید چه صنایعی کمک کرد؟  

رشد به وقت کرونا
در بحران پاندمی کرونا برخی از صنایع و کسب و کارها 
برخلاف بسیاری دیگر از شــرکت های فعال در صنایع 
مختلف از رشد و اقبال عمومی بسیار بیشتری نسبت به 

قبل برخوردار شدند.
همزمان با شیوع گسترده و همه گیری ویروس خطرناک و 
مرگبار کرونا، اعلام وضعیت اضطراری و قرنطینه و اعمال 
محدودیت های ســختگیرانه برای تردد شهروندان از 
سوی دولت کشورهای مختلف بسیاری از صنایع، کسب 
و کارها، شرکت ها، کارخانه های مختلف تعطیل و خطوط 

تولید آنها نیز به مدت نامعلومی متوقف شد.
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اولین روزنامه اقتصادی دو زبانه استان اصفهان

مجوز اولین کیت خانگی صادر شد
»Everlywell« یکی از نخستین استارتاپ هایی بود که کار روی کیت خانگی تشخیص کرونا را شروع 
کرد و حالا توانسته به عنوان اولین توســعه دهنده کیت های خانگی مستقل مجوز استفاده اضطراری 
»سازمان غذا و داروی آمریکا« را دریافت کند. پیش از این کیت های تشخیص دیگری هم برای آزمایش 
کرونا توسعه یافته اند اما اغلب آنها تنها توسط سازنده قابل بررسی هستند. برای مثال می توان به پروژه تحت 

حمایت بیل گیتس اشاره کرد که البته از سوی FDA هم تایید نشده است. مزیت مدل طراحی شده توسط 
Everlywell در این است که می توان نمونه جمع آوری شده توسط آن را برای هر آزمایشگاهی ارسال کرده و 

نتیجه را دریافت کرد. این تست شامل ابزاری برای استخراج نمونه مخاط بینی و نحوه مهر و موم آن است. مشتریان می 
توانند از طریق سایت آنرا سفارش داده و در خانه دریافت کنند. پس از انجام نمونه گیری کافی است آنرا برای آزمایشگاهی ارسال 

کنند تا از طریق بررسی وجود توالی ژنتیکی ویروس ابتلا یا عدم ابتلا به کووید-۱۹ مشخص شود. هدف FDA  از صدور مجوز اضطراری برای 
 ،»Jeffrey Shuren« .این کیت کاستن از بار سنگینی است که آزمایش کرونا بر دوش لابراتوارهای دولتی و خصوصی تحمیل کرده است
از مدیران FDA در باره مزایای این کیت می گوید: »صدور مجوز برای این کیت نمونه گیری کووید-۱۹ که در آزمایشگاه های مختلف قابل 

بررسی است، نه تنها دسترسی بیماران به تست را افزایش می دهد بلکه از دیگران در برابر ابتلای احتمالی حافظت می کند. 

افرادی که انعطاف پذیری بالایی 
دارند بدون هیچ دغدغه ای در 

خصوص تغییر برنامه های کاری 
تعیین شده، مسیر جدیدی را 
برای عبور از موانع پیش بینی 

نشده اتخاذ می کنند و ترسی از 
روبه رو شدن با شرایط متفاوت 

نخواهند داشت

،،
Forbes

یادداشـــت
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به خاطر داشــته باشــید 
اگــر صاحــب و هدایتگر 
کسب وکاری در رویارویی 
با هر مشکلی غافلگیر شود، 
کل مجموعه با تزلزل روبه رو 
می شــود. به همیــن علت 
به عنوان کارآفرین باید پیش 
از هرچیز بتوانید خود را برای رویارویی با 
مشکلات مختلف احتمالی آماده کنید و از 
پیش آمدن هر موضوعی جا نخورید. در 
ادامه ۹ راهکار کاربردی از نگاه افراد موفق 
برای آمادگی بیشتر در شرایط ناخواسته و 

پیش بینی نشده را بررسی خواهیم کرد. 

   تقویت مهارت های مدیریتی
زمانی که مدیر و راهبر یک مجموعه توان 
راهبری خوبی داشته باشد، می تواند در هر 
شرایطی متناسب با اوضاع موجود، بهترین 
فضای کاری را بــرای هدایت مجموعه به 
وجود بیاورد. ممکن است احساس کنید 
در زمان بروز بحران هایی مانند بحران های 
مالی، پیــدا کردن منابع مالی مناســب، 
یا شــیوه های اقتصادی ویژه بیشــتر از 

ویژگی های مدیریتی به کارتان بیاید.
اما واقعیت این اســت اگــر مدیر خوبی 
نباشید، آن قدر کنترل اوضاع از دستتان 
خارج می شود که اصلا نمی توانید به فکر 
راه چاره مناسبی برای عبور از شرایط پیش 

آمده باشید.
این شما هستید که باید علاوه بر مسلط 
بودن به خودتان، جو محیط کار را آرام کنید 
و با دادن انگیزه کافی به اعضای تیم کاری، 
باعث شوید با بیشترین حد توان خود برای 
برطرف کردن مانع پیش آمده تلاش کنند.

   تعیین شفاف مسئولیت ها
معمولا بحران ها زاییده آمادگی نداشتن 
و غافلگیرشدن هستند؛ بنابراین از همین 
امروز فهرســتی از رایج ترین موانع حوزه 
کسب وکارتان را مشخص کرده و براساس 
این اتفاقات احتمالی مســئولیت های و 
اختیارات لازم را به افراد مشخصی واگذار 
کنید تا به صورت متمرکز هر یک از این 

موارد بررسی شود و در صورت نیاز برای هر 
کدام از آن ها اقدامات لازم صورت گیرد.

مشخص کنید هر یک از کارکنان به ویژه 
مدیران مجموعه چه مســئولیت هایی را 
به عهــده دارد. روش ارتباطی با هر یک از 
این افراد را به صورت کامل مشخص کنید 
تا به آسانی در صورت وجود هر مشکلی که 
نیاز به ارجاع دارد با شما در ارتباط باشند 
تا پیش از بحرانی شــدن هر موضوعی به 
ســرعت بهترین راهکار را برای آن اتخاذ 

کنید.
همچنین موارد و برنامه هایــی را که در 
رابطه با موضوعات خــاص در نظر دارید، 
با افراد مسؤول آن حوزه به طور شفاف در 
میان بگذارید تا در جریان فضای فکری و 
برنامه های کاری تان قرار بگیرند. رسیدگی 
به هر معضلی در مراحــل اولیه به مراتب 
آسان تر از بحران های مزمن شده و عمیق 

خواهد بود.

   کتابچه راهنمای مدیریت بحران 
داشته باشید

از رایج ترین مشکلاتی که در رویارویی با 
مشکلات با آن مواجه می شویم، احساس 
سردرگمی است. به طور معمول در شرایط 
بحرانی ســاده ترین راهکار هــا از ذهن 
پاک می شــوند و مغزمان به دنبال یافتن 

پیچیده ترین راه حل ممکن می گردد.
تهیه کتابچه و دســتورالعمل مشخص 
برای رایج ترین موانع و مشــکلات حوزه 
کسب وکارتان کمک می کند در لحظات 
بحرانی سردرگم نشوید و بتوانید با آرامش 
بیشــتری قدم به قدم برای حل مشکل 

پیش بروید.
اگرچه نمی توان برای عبور از تمام مشکلات 
از پیش آماده شــد، اما می توان با وجود 
راهکار هایی مرحله به مرحله برای عبور 
از مشکلات عمده، دســتورالعمل مورد 
نیاز برای نحوه برخورد با مشــکلات را به 
کارکنانتان بدهید تا بدانند به چه ترتیب 
باید هنگام بروز مشکلات، کنترل عمل را 
به دست بگیرند و از پیشروی و حادشدن 
آن جلوگیری کنند. در واقع این کار، الگوی 
مشــخصی برای نحوه عملکرد مجموعه 

هنگام بروز مشکلات فراهم خواهد کرد.

   ساختار ارتباطی روشنی داشته 
باشید

در زمان پیــش آمدن هــر بحرانی باید 
مجموعه کســب وکاری با سرعت بالایی 
بتواند عکس العمل نشان داده و راهکاری را 
در پیش بگیرد. اما همان گونه که می دانید 
عکس العمل ها در پی تصمیم گیری ها شکل 
می گیرند؛ بنابراین برای این که بتوانید در 
لحظه بهترین واکنش را از خودتان نشان 

دهید باید قادر باشید سریعا برای رسیدن 
به راه حل تصمیم گیری کنید.

داشتن ساختاری واضح برای ارتباط میان 
افراد و مشخص بودن شرح وظایف هر یک 
از اجزای مجموعه کســب وکاری کمک 
می کند هنگام رویارویی با مشکلات فضای 
دوستانه و پر احترامی میان اعضا باشد و 
در تعامل و همکاری با یکدیگر به بهترین 
شکل راه حل مناسب را برای عبور از شرایط 

دشوار فراهم کنند.

   افراد مؤثر را شناسایی کنید
راهبرانی که افراد مؤثر و مشــاورانی را که 
می تواننــد در روز های بحرانــی به آن ها 
مراجعه کنند و کمک بگیرنــد و با آن ها 
شبکه ارتباطی برقرار می کنند، موفق ترین 
افراد هنگام رویارویی با بحران ها خواهند 
بود. حتی در بســیاری از مجموعه های 
کســب وکار، فردی را به عنوان متخصص 
مدیریت بحــران اســتخدام می کنند تا 
راهکار های اساسی را هنگام رویارویی با 
موانع یا مشکلات میان کارکنان پیشنهاد 
کند و بتواند جو محیط کســب وکار را به 

سوی برنده شدن سوق دهد.
زیرا زمانی که مجموعــه درگیر بحرانی 
میان کارکنان یا فضای کار شود، بازدهی 
مجموعه به شــدت افت خواهــد کرد و 
ضرر های مالی ناخواســته و پیش بینی 
نشده ای را به مجموعه تحمیل خواهد کرد؛ 
بنابراین پیش از وقوع هر مشکلی افرادی را 
که می توانند در موارد سختی به کمکتان 
بیایند شناسایی کنید تا هنگام نیاز بلافاصله 

به آن ها مراجعه کنید.

   انعطاف پذیر باشید
بهترین برنامه و نقشه راهی که می توانید 
به عنوان راهبر هر کســب وکاری داشته 
باشید برنامه منعطف با توان سازگار شدن 
با شرایط مختلف اســت. انعطاف پذیری 

این امــکان را فراهم می کند تــا با تغییر 
شــرایط محیطی و پیش آمدن اتفاقات 
ناخواسته به آسانی بتوانید برنامه های خود 
را با شرایط جدید منطبق کنید و در برابر 
سخت ترین مشکلات نیز به آسانی بتوانید 
راه حل مناســب را جایگزین روند عادی 

کسب وکارتان کنید.
افرادی که انعطاف پذیــری بالایی دارند 
بدون هیچ دغدغــه ای در خصوص تغییر 
برنامه های کاری تعیین شــده، مســیر 
جدیدی را برای عبور از موانع پیش بینی 
نشده اتخاذ می کنند و ترســی از روبه رو 

شدن با شرایط متفاوت نخواهند داشت.

   تیم کاری را قوی کنید
با وجود تمام نکاتی که گفتیم باید قبول 
کنیم هیچ گاه نمی توانیم بحران ها را واقعا 
پیش بینی کنیم. زیرا اگر می توانســتیم 
هیچ وقت اتفاق نمی افتادند! پس با توجه 
به ماهیــت غیرقابل پیش بینــی موانع 
کسب وکار شاید بهترین راهکار این باشد 
که تیم کاری خود را با افراد کاملا حرفه ای 

بچینید تا بتوانند بهترین عملکرد را با توجه 
به شرایط گوناگون از خود نشان دهند.

از ســوی دیگر باید تلاش کنیــد هر روز 
توانمنــدی اعضای تیم خــود را افزایش 
دهید. کمک کنید نقاط قــوت و ضعف 
فردی خــود را بشناســند، خــود را در 
چارچوب های فرضی محــدود نکنند و 
از تمام ظرفیتشــان برای پیشبرد اهداف 

کسب وکار استفاده کنند.
باید سعی کنید روحیه تلاش گری برای 
موفقیت را در مجموعه کسب وکاری تان 
نهادینه کنید. به این ترتیب هر مشکلی که 
ایجاد شود نیز با روحیه همدلی موجود در 

مجموعه قابل برطرف شدن خواهد بود.

   هوش احساســی تان را تقویت 
کنید

داشــتن مهارت بالای هوش اجتماعی و 
احساسی کمک می کند بهترین رفتار و 
پاسخ را هنگام روبه رو شدن با چالش های 
کاری و حتی زندگی شخصی از خود نشان 
دهید. متأسفانه بیشتر افراد در این مهارت 
ضعف دارند و به محض روبه رو شــدن با 
هر چالشی دچار اضطراب کنترل نشده و 
عصبی می شوند و به دنبالش تصمیمات 
احساسی و فکر نشده ای را به سرعت عملی 

می کنند.
کارآفرینانی که هوش احساس قوی دارند 
و می توانند در لحظات بحرانی خود را به 
خوبی کنترل کنند، قادر خواهند بود در 
آرامش تمام شرایط را در نظر بگیرند، به 
بهترین شــکل مجموعه کســب وکاری 
خود را برای عبور از شرایط آماده کنند و با 
همکاری و تعامل، منطقی ترین تصمیم را 

برای حرکت به جلو بگیرند.
در هر صــورت رویارویی بــا چالش های 
ناخوانده و غافلگیرکننده برای هیچ کس 
خوشــایند نیســت، اما با تقویت برخی 

مهارت های ذهنی می توان تا حد زیادی 
بار سنگین این اتفاقات را کاهش داد. قطعا 
همدلی و همراهی همه اجزای مجموعه در 
شرایط سخت مهم ترین نقطه قوت برای 

هر کارآفرین خواهد بود.

   بخش رویاپردازی، واقعگرایی و 
انتقادی ذهنتان را فعال کنید

بهترین روش بــرای رویارویی با بحران ها 
توانایی پیش بینی آنهاســت. زمانی که 
بتوانید مشــکلات احتمالی را شناسایی 
کنید، این فرصت را خواهید داشــت که 
احتمال وقــوع آن ها را بــه کمترین حد 
ممکن کاهــش دهید. اگــر بتوانید قوه 
خیالپردازی ذهنتان را فعال کنید به خوبی 
می توانید احتمالات ممکن را شناسایی 
کنید. پــس از آن قــدرت واقعگرایی به 
کمکتان خواهد آمد تا بــا در نظر گرفتن 
شــرایط احتمالی، بهتریــن راه حل های 
ممکن را در ذهنتان بررسی کنید. در نهایت 
بخش »انتقادگر« ذهن می تواند با بررسی 
راهکار های پیشنهادی، ریزه کاری های هر 
یک از ایده ها را بررسی کند و آن ها را برای 
کاربردی شــدن پخته تر کند. همچنین 
نقاط ضعف کار که ممکن است در آینده 
بحرانی را پیش بیاورد شناسایی کرده و از 

آن جلوگیری کند.

  بحران را شبیه سازی کنید
یکی از بهترین راهکار های پرورش ذهن 
کارآفرینان برای حــل بحران ها، تمرین 
پیش از وقوع مشــکل است. سعی کنید 
زمان مشخصی در هفته به تمرین ذهنی 
و فکر در مورد راهکار هــای عبور از موانع 
مختلف اختصاص دهید. ذهــن خود را 
تمرین دهید تا در رویارویی با مشــکلات 
بتواند بهترین راهکار هــا را در کوتاه ترین 

زمان ممکن پیدا کند.

کارآفرینان حرفه ای با ترفند هایی خود را برای شرایط غیرقابل پیش بینی آماده می کنند 

۱۰ کلید مقاومت در بحران های کاری
فضای غیرقابل پیش بینی کسب وکار به گونه ای است که باید 
همیشه احتمال دهید بحرانی در سایه پنهان شده و هر لحظه 
ممکن است سر باز کند. هیچ وقت نمی توانید مطمئن باشید از 

کدام جهت شرایط اضطراری به کسب وکارتان وارد می شود.
بنابراین باید به عنوان کارآفرینی مسؤول و همراه، آماده و آگاه 
باشید تا به محض رویارویی با مشکل، آن را به بهترین شکل 
برطرف کرده و قبل از رسیدن به مراحل حاد به بهترین شکل 
آن را مدیریت کنید. در شرایط سخت است که توانمندی و 

قدرت انعطاف پذیری کارآفرینان مشخص می شود.

از رایج ترین مشکلاتی 
که در رویارویی با 

مشکلات با آن مواجه 
می شویم، احساس 

سردرگمی است. به طور 
معمول در شرایط 

بحرانی ساده ترین 
راهکار ها از ذهن پاک 

می شوند

صدا و سیما قصد دارد استارت آپ تلوبیون را بخرد

صدا و ســیما مدتی اســت رایزنی های خود را برای 
تملک سهام تلوبیون آغاز کرده و قصد ندارد همکاری 

شراکتی با این استارت آپ را در پیش بگیرد.

صادق امامیان، رئیس ســازمان تنظیم مقررات صــوت و تصویر فراگیر در فضای 

مجازی )ساترا( می گوید صداوسیما درحال رایزنی برای خرید تلوبیون، 
سرویس پخش زنده و آرشیو شبکه های صدا و سیما است؛ به این ترتیب 
تلوبیون تبدیل بــه یک )BVOD )broadcast vod می شــود؛ 
 یعنی رسانه ای که وابســته به broadcaster )صداوسیما در اینجا(

است.
امامیان، در گفت وگو با پیوست گفت: »در این زمینه خود دوستان باید 
اظهارنظر و اعلام رســمی کنند؛ ولی ظاهرا با تغییراتی که در ســاختار 
تلوبیون ایجاد شده این سرویس به سمت همین مسیر پیش می رود. در 
صحبت اخیری که با سرپرست محترم معاونت فضای مجازی صداوسیما 
داشتم ایشان اعلام کردند که تلوبیون می خواهد نقش یک BVOD را 
ایفا کند.« درنتیجه انتظار می رود که مقررات گذاری تلوبیون ارتباطی با 

ساترا نداشته باشد.
مجید ترک آبادی، مدیــر مارکتینگ تلوبیون نیز از شــروع رایزنی های 
صداوسیما با شرکت رهنما، به عنوان سرمایه گذار در تلوبیون خبر داده و 
گفته است صداوسیما قصد دارد کل ســهام این سرویس را بخرد. مدیران 
تلوبیون پیش تر اعلام کرده بودند که این سرویس متعلق به شرکت »سیما رایان 

شریف« بوده که برند آن متعلق به صداوسیما است.
ترک آبادی می گوید در ابتدای فعالیت تلوبیون، فضای کاری آن برای صدا و سیما 
و واضح نبودن روند فعالیت شــرکت های IPTV مخالفت زیادی با آن ها صورت 

می گرفت؛ صداوســیما نگران این بود که پخش برنامه زنده یا آرٰشیویی اش از این 
طریق انحصارش را بشکند و به همین دلیل همراهی زیادی نمی کرد؛ اما با گذشت 
سه سال و روشن شدن نوع فعالیت ها، همکاری بیشتر شده تاجایی که صدا و سیما 

به فکر خرید این سرویس بیفتد.
ترک آبادی درمورد مدل همکاری تلوبیون با صداوسیما می گوید: 

در چند ســال گذشــته در ازای اینکه بتوانیم از محتوای برنامه های این سازمان 
استفاده کنیم آن ها روی درآمد تلوبیون سهیم شده اند. درواقع صداوسیما براساس 
مدل های مختلف درآمدی ما یک درصدی را برمی دارد. البته طی یک سال گذشته 
مدل همکاری صداوسیما با تلوبیون در حال تغییر است و این سازمان در حال رایزنی 

برای خرید تمام سهام این سرویس است.
ترک آبادی اعتقاد دارد که اســتارت آپ تلوبیون با ایده  مناســب خود توانســته 
به موفقیــت برســد و او امیدوار اســت که با ســهامداری کامل صداوســیما در 
تلوبیون، برخوردهای ســلیقه ای، چه به لحــاظ مدیریت محتــوا و چه به لحاظ 
 مدیریت اســتراتژیک، این اســتارت آپ را تحت تأثیر رشــد مثبت خــود قرار

 ندهد.
تلوبیون اکنون حدود ۱۰ میلیون کاربر داشته و رتبه  ۵ الکسا در ایران را به نام خود 
ثبت کرده اســت. ترک آبادی می گوید تلوبیون، به صورت میانگین، ۱۳۰ میلیون 
نمایش پخش زنده دارد و نمایش آرشیو آن در ماه، به طور متوسط، به ۲۳۰ میلیون 

نمایش می رسد.

زومیت
گــــــزارش

استارت آپ

تعطیلی بازار گواهی 
سپرده سکه به 

صلاح نیست
در حالی که زمزمه های احتمال توقف 
معاملات گواهی ســپرده سکه طلا 
به گوش می رســد، یک کارشناس 
اقتصادی بر این باور اســت که نگاه 
کوتاه مدت بــرای ایجاد محدودیت 
بر سر راه بازدهی بازارهای مختلف 
می تواند تا حدی قیمت ها را کنترل 
کند، امــا در بلندمــدت تنها باعث 

وخیم تر شدن اوضاع می شود.
 اتفاقات اخیر در بازار سکه و گران تر 
بودن قیمت سکه بورسی نسبت به 
سکه در بازار نقدی باعث شده است 
احتمال این وجود داشــته باشد که 
گواهی سپرده ســکه طلا به عنوان 
بازار رسمی و شــفاف سکه طلا، به 
زودی با استدلال خط دادن قیمت 
گواهی ســکه به بازار نقدی توسط 

بانک مرکزی متوقف شود.
این درحالی اســت که بســیاری از 
کارشناسان معتقدند کنار گذاشته 
شدن این ابزار مالی روی سکه تنها 
عاملی در جهت بها دادن به بازارهای 
غیرشــفاف ختم می شــود و تاثیر 
مثبتی بر کاهش قیمت سکه نقدی 
نخواهد داشت.  در این راستا، کامران 
ندری - کارشــناس اقتصادی - در 
مورد احتمال کنار گذاشــته شدن 
گواهی سپرده ســکه طلا از سوی 
بانک مرکــزی اظهــار کرد:بانک 
مرکزی در تلاش است تا در یک نگاه 
 کوتاه مــدت، در بازارهای طلا، ارز و 

سپرده ها، بازدهی را مدیریت کند.
 وی ادامــه داد: کاهش نرخ ســود 
سپرده های یک ساله بانکی با همین 
منطق انجام شد و با توجه به وضعیت 
ویژه ارزی کشــور، محدودیت های 
ایجاد شده در بازار ارز هم در همین 
راســتا قرار دارد و البته این نگاه در 
کوتاه مــدت منطقی هم هســت. 
ایجاد محدودیت بازدهــی در بازار 
ســکه طلا هم در ادامه همین نگاه 
صورت می گیرد و از آنجا که نرخ دلار 
و نرخ طلا با یکدیگر همبستگی مثبت 
دارند، مسئولان بانک مرکزی کشور 
نگران هستند که افزایش بازدهی در 
یکی از این دو، به افزایش بازدهی در 

دیگری ختم شود.
عضو هیئت علمی پژوهشکده پولی 
و بانکی کشور با بیان اینکه باید توجه 
کرد که معاملات گواهی سپرده سکه 
طلا در بستر بورس مزیت های زیادی 
در مقایســه با معامله فیزیکی طلا 
دارد، توضیح داد:از جمله آن قابلیت 
نقدشوندگی و امنیت بالا و سهولت 
معامله به شیوه آنلاین است. به همین 
دلیل، تقاضا برای گواهی ســکه در 
ماه های اخیر افزایش داشته است. از 
طرف دیگر، این نوع سپرده بر خلاف 
سپرده های پولی، تناظر یک به یک با 

سکه های طلا دارد.
ندری افزود:به عبارت ساده تر، بانک ها 
به ازای تعدادی مشخص از گواهی 
ســپرده طلا، تعدادی مشخص از 
سکه های طلای فیزیکی را نگه داری 
می کنند و این با فرآیند تسهیلات 
دهی بانک ها تفاوت دارد. در فرآیند 
تسهیلات دهی، بانک می تواند بیش 
از دارایی واقعی ســپرده های خود 
تسهیلات بدهد. وی با تاکید بر اینکه 
اکنون هم ممکن است بانک مرکزی 
ابزار گواهی ســپرده طلا را تضعیف 
نکند و از روش دیگری برای کاهش 
میــزان بازدهی در بازار ســکه طلا 
استفاده کند، اظهار کرد:برای مثال 
ممکن است به بانک ها اجازه استفاده 
از اهرم بدهند، به این معنی که الزام 
به نگهداری ذخیــره ۱۰۰ درصدی 
ســکه طلا را بردارنــد و در نتیجه، 

گواهی بیشتری به بازار عرضه شود.

ایسنا
تحلیــل بورس
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